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La şedinţa ordinară a Consiliului 
Local al Municipiului Arad, care a avut loc în 
data de 18 decembrie 2020 au fost prezenţi 
23 consilieri. 

Şedinţa a început la ora 10,30 şi s-a 
încheiat la ora 13,21. 

Şedinţa a fost condusă de către 
domnul consilier BOGNAR Levente. Au 
participat: din partea executivului: dl. primar 
Călin Bibarț, dna Lilioara Stepanescu, 
secretar general al municipiului Arad, dl. 

Bogdan Boca, administrator public, dl. Ștefan Szuchanszki, director executiv al Direcției 
Patrimoniu, dl. Ioan Ignat, director executiv al Direcţiei Dezvoltare şi Întreţinere, dna 
Elena Portaru, director al Direcţiei Tehnice, dl. Albert Ladislau, director executiv adjunct 
al Direcției Venituri, dna Ioana Albu, şef serviciu, Serviciul Juridic, Contestaţii, dna 
Claudia Grozavu, director executiv al Direcţiei Economice, dl. Adrian Toma, director 
general al Direcţiei Generale  Poliţia Locală Arad, dna Liliana Florea, director executiv 
al Direcţiei Edilitare, dna Sandra Dinulescu, şef serviciu, Serviciul Dezvoltare Urbană și 
Protejare Monumente, dl. Denis Bot, consilier, Cabinet Primar, dna Ralu Cotrău, şef 
birou, Biroul Relaţii Mass-Media, 
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dna Consuela Avram, şef serviciu, Serviciul Relaţii Externe, Protocol, dna Solya 
Emilia, consilier, Serviciul Relaţii Externe, 
Protocol, dl. Mihai Mitrofan, consilier, Biroul 
Relații Mass-Media, dl. Sergiu Potroviţă, 
consilier, Biroul Relaţii Mass-Media, dl. Florin 
Maruşca, consilier, Biroul Relaţii Mass-
Media, dl. Alex Popa, consilier, Cabinet 
Primar, dna Adriana Sobaru, şef serviciu, 
Serviciul Resurse Umane, dna Eliza Barbura, 
şef serviciu, Serviciul Relaţii cu Publicul, dna 
Oana Blaghi, inspector specialitate Cabinet 
Primar, dna Monica Joldea, şef serviciu, 
Serviciul Date Urbane și Spațiale, Evidenţă 
Construcţii, dl. Adrian Barbeş, consilier, Cabinet Primar, dl. Ioan Bătrân, şef serviciu, 
Serviciul Învăţământ, Sănătate, dl. Sorin Contraş, şef serviciu, Serviciul Juridic, 
Contencios, dl. Cristian Tomoş, consilier juridic, Serviciul Juridic, Contencios, dl. 
Corneliu Neamţiu, şef serviciu, Serviciul Societăţi Comerciale, dna Monica Czibrik, şef 
serviciu, Serviciul Administraţie Publică Locală, dna Florentina Stana, consilier juridic, 
dna Florina Ispas, consilier, dl. Emanuel Cotuna, consilier juridic, dna Mirela Sonyi, 
consilier juridic, dl. Vlad Baciu, consilier juridic, dna Domilescu Ionela, consilier, dna 
Doris Micu, consilier, dna Carmen Popa, consilier în cadrul aceluiași serviciu.  
          Alţi participanţi:   
- reprezentanţi ai agenţilor economici şi instituţiilor culturale de sub autoritatea 
Consiliului Local al Municipiului Arad: dna  Daniela-Pădurean Andreica, director 
executiv al Centrului Municipal de Cultură, dna Oana Pârvulescu, director general al 
Serviciului Public de Interes Local „Direcţia de Asistenţă Socială Arad”, dl. Lucian Ioja, 
inspector de specialitate Centrul Social Cantina Municipală Arad, dl. Doru Orban – 
manager al Filarmonicii Arad, dl. Claudiu Godja, director general al SC Compania de 
Transport Public SA Arad ;  
- presa: Diana Duţu – „Aradon”, Lucian Şerban - „Arq.ro”, Livia Pădureţ – „News Ar”, 
Anette Pătean -  „News Ar”, Ciprian Petcuţ – „TV Arad”, Raluca Medelean – „Special 
Arad.ro”;  
- alţi participanţi : dna Oana Ţolea, consilier juridic - ADISIGD, dl. Emanuel Mariş, FCC 
Environment România. 

Publicitatea şedinţei a fost asigurată prin publicarea în site-ul Primăriei 
Municipiului Arad, prin afişare pe panoul de afişaj de la intrarea în Primăria Municipiului 
Arad, în data de 11.12.2020, a Dispoziţiei nr. 2672/11.12.2020  a Primarului 
Municipiului Arad, prin comunicarea tuturor reprezentanţilor mass-media acreditaţi a 
acestei dispoziţii, cuprinzând data, ora, locul şedinţei, ordinea de zi şi documentele 
înscrise pe ordinea de zi. La dosarul prezentei şedinţe sunt arhivate dovezi obiective în 
acest sens. 

Consilierii locali, primarul, viceprimarii, secretarul general, precum şi toţi 
responsabilii din executiv, societatea civilă, precum şi reprezentanţii mass-media au 
primit documentele şedinţei, avizele comisiilor de specialitate şi amendamentele 
formulate de consilieri. 
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           Convocarea şedinţei s-a asigurat prin punerea la dispoziţie fiecărui consilier, în 
ziua de 12.12.2020 a invitaţiei la şedinţă, cuprinzând data, ora şi locul desfăşurării 
acesteia, precum şi ordinea de zi. 

Documentele înscrise pe ordinea de zi au fost puse la dispoziţie în data de 
12.12.2020,  în format electronic şi transmise prin poşta electronică tuturor aleşilor 
locali, funcţionarilor publici implicaţi, presei ş.a. 

În cadrul acestei şedinţe,  am consemnat următoarele:  
Dl. primar: - Dacă a venit toată lumea, începem cu Imnul de Stat. 
 
(n.n. În cadru solemn s-a ascultat  Imnul național al României).  
 
Dl. primar: - Mulţumesc. Aveţi ordinea de zi. Suntem la şedinţa ordinară, care are 29 
de puncte, cu notificări diverse. Dacă faţă de prezenta ordine de zi, mai sunt şi alte 
propuneri? Nu. Supun votului dumneavoastră prezenta    

 

Ordine de zi 

 
1. Proiect de hotărâre nr. 427/2020  privind atribuirea de denumiri de străzi  în 

municipiul Arad, în interiorul cartierului Cadaș-Silvaș – iniţiativa primarului. 
2. Proiect de hotărâre nr. 318/2020 ed. 1 rev. 1 privind aprobarea Planului 

Urbanistic Zonal (PUZ) și a Regulamentului Local de Urbanism (RLU): 
„Construire ansamblu de clădiri comerciale și pentru servicii", amplasament 
Municipiul Arad, Calea Aurel Vlaicu nr. 14, extras CF. nr. 302429 – Arad” – 
iniţiativa primarului. 

3. Proiect de hotărâre nr. 467/2020 cu privire la modificarea statului de funcții al 
aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Arad – iniţiativa primarului. 

4. Proiect de hotărâre nr. 474/2020 privind modificarea statului de funcţii al 
Filarmonicii Arad – iniţiativa primarului. 

5. Proiect de hotărâre nr. 469/2020 privind aprobarea rezultatului evaluării finale a 
managementului la Filarmonica Arad– iniţiativa primarului 

6. Proiect de hotărâre nr. 468/2020 privind aprobarea modificării statului de funcții al 
serviciului public de interes local Centrul Municipal de Cultură Arad– iniţiativa 
primarului 

7. Proiect de hotărâre nr. 455/2020 cu privire la modificarea statului de funcţii al 
Centrului Social Cantina Municipală Arad – iniţiativa primarului. 

8. Proiect de hotărâre nr. 458/2020 cu privire la modificarea statului de funcții al 
Serviciului public de interes local „Direcția de Asistență Socială Arad” de sub 
autoritatea Consiliului Local al Municipiului Arad – iniţiativa primarului. 

9. Proiect de hotărâre nr. 460/2020 pentru constatarea încetării de drept a asocierii 
Consiliului Local al Municipiului Arad cu SC Compania de Transport  Public SA 
aprobată prin Hotărârea nr. 213/1998 a Consiliului Local al Municipiului Arad, în 
vederea realizării obiectivului de utilitate publică „stație terminus de autobuze” – 
iniţiativa primarului. 

10. Proiect de hotărâre nr. 479/2020 privind aprobarea Actului Adițional nr. 2 la 
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Contractul de Administrare nr. 20799/2019 încheiat cu Teatrul Clasic Ioan Slavici 
– iniţiativa primarului. 

11. Proiect de hotărâre nr. 473/2020 privind aprobarea acordării ajutorului cu titlu de 
subvenții pentru acoperirea diferenţei de preţ şi tarif la energia termică livrată 
populaţiei către S.C. CET Hidrocarburi S.A. Arad – iniţiativa primarului 

12. Proiect de hotărâre nr. 472/2020 privind trecerea în domeniul public a unor bunuri 
din patrimoniul SC CET Hidrocarburi SA Arad – iniţiativa primarului. 

13. Proiect de hotărâre nr. 478/2020 privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului U.A.T. Municipiul Arad în Adunarea Generală a Acționarilor de la  
CET Hidrocarburi S.A. – iniţiativa primarului. 

14. Proiect de hotărâre nr. 461/2020 privind aprobarea vânzării apartamentului nr. 3 
(garaj) proprietatea Statului Român, situat în  municipiul Arad, strada Ady Endre, 
nr. 87 – iniţiativa primarului. 

15. Proiect de hotărâre nr. 463/2020 privind acceptarea radierii dreptului de servitute 
de trecere asupra terenului situat în Municipiul Arad, strada Porumbacului, nr. 4, 
aflat în proprietatea personală a unei persoane fizice înscris în CF nr. 325492 
Arad –– iniţiativa primarului. 

16. Proiect de hotărâre nr. 466/2020 privind aprobarea repartizării unor locuinţe de 
serviciu – iniţiativa primarului. 

17. Proiect de hotărâre nr. 470/2020 privind sistarea apartamentării şi prima înscriere 
a imobilului situat în Municipiul Arad, Str. Cuza Vodă, nr. 49 - înscris în CF nr. 
316993 Arad– iniţiativa primarului. 

18. Proiect de hotărâre nr. 471/2020 privind rectificarea suprafeţei terenului situat în 
Municipiul Arad, Str. Arinului, nr. 19- înscris în CF nr. 303992 Arad – iniţiativa 
primarului. 

19. Proiect de hotărâre nr. 464/2020  privind aprobarea modificării și completării 
Statutului Asociației de Dezvoltare Intercomunitară Sistem Integrat de Gestionare 
a Deșeurilor județul Arad și a încheierii actelor adițional nr. 4 la Statut - iniţiativa 
primarului. 

20. Proiect de hotărâre nr. 459/2020 privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului Unității Administrativ – Teritoriale Municipiul Arad, în  Adunarea 
Generală Ordinară a Acționarilor al S.C. Compania de Apă Arad S.A. – iniţiativa 
primarului. 

21. Proiect de hotărâre nr. 465/2020 pentru modificarea și completarea Hotărârii 
Consiliului Local al  Municipiului Arad nr. 252/2020 privind delegarea gestiunii 
serviciului de salubrizare privind activitatea de dezinsecție, dezinfecție şi 
deratizare în municipiul Arad pentru atribuirea acordului-cadru, cu modificările şi 
completările ulterioare– iniţiativa primarului. 

22. Proiect de hotărâre nr. 477/2020 privind stabilirea numărului și al cuantumului 
burselor acordate în învățământul preuniversitar de stat din Municipiul Arad 
pentru anul școlar 2020-2021 – iniţiativa primarului. 

23. Proiect de hotărâre nr. 481/2020 privind modificarea Hotărârii nr. 192/2017 a 
Consiliului Local al Municipiului Arad privind Regulamentul de desfășurare a 
activităților comerciale și al piețelor în municipiul Arad, cu modificările și 
completările ulterioare și a Hotărârii nr. 235/2020 a Consiliului Local al 
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Municipiului Arad privind aprobarea unor măsuri pentru transformarea unor străzi 
din municipiul Arad în zone pietonale, cu modificările și completările ulterioare– 
iniţiativa primarului. 

24. Proiect de hotărâre nr. 475/2020 privind modificarea repartizării excedentului 
bugetar al Municipiului Arad - iniţiativa primarului. 

25. Proiect de hotărâre nr. 476/2020 privind rectificarea Bugetului General de venituri 
și cheltuieli al municipiului Arad pentru anul 2020 – iniţiativa primarului 

26. Proiect de hotărâre nr.419/2020  privind aprobarea modificării tarifului de operare 
a Stației de Compostare în Tunel Arad, prin încheierea unui Act Adițional la 
Contractul nr. 908/2018 de delegare prin concesiune a gestiunii activităților 
componente de operare a stațiilor care fac parte din Sistemul Integrat de 
Management al Deșeurilor (SMID) de la nivelul județului Arad, după cum 
urmează: Operarea Staţiei de Compostare (activităţi de compostare a deşeurilor 
biodegradabile) în Tunel judeţul Arad şi transportul reziduurilor rezultate către 
depozitul conform existent din judeţul Arad - iniţiativa primarului 

27. Proiect de hotărâre nr. 484/2020 privind aprobarea procesului-verbal/stenogramei 
ședinței extraordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 
16.11.2020- iniţiativa primarului 

28. Proiect de hotărâre nr. 483/2020 privind alegerea viceprimarilor Municipiului Arad 
- iniţiativa primarului 

29. Notificări diverse, corespondenţă adresată Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Cine este pentru?  

Unanimitate – 23 consilieri prezenţi.  
S-a adoptat Hotărârea nr. 512 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. primar: - Vă mulţumesc frumos. 
Domnule preşedinte!  
Dl. Bognar L: - Bună-ziua, încă o dată, 
tuturor! Domnule primar, stimaţi colegi 
consilieri, cred că în aceste zile, când ne 
amintim de Revoluţia din 1989, aşa se 
cuvine, să ne aducem aminte de eroii care 
au căzut în Arad şi propun să păstrăm un 
moment de reculegere, deoarece nu ne 
vom întâlni zilele următoare.  
(n.n. s-a ținut un  moment de reculegere, în 

memoria eroilor căzuţi în Revoluţia din Decembrie 1989). 
Dl. Bognar L: -  Mulţumesc. Punctul 1 al ordinii de zi  

1 
Proiect de hotărâre nr. 427/2020  privind atribuirea de denumiri de străzi  în 
municipiul Arad, în interiorul cartierului Cadaș-Silvaș – iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Comisiile au analizat, au avizat favorabil. Supun la vot. 
Cine este pentru? 

Unanimitate – 23 consilieri prezenţi.  
S-a adoptat Hotărârea nr. 513 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 



Proces-verbal și stenograma ședinței ordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 18.12.2020 6 

 

  
PREŞEDINTE  DE ŞEDINŢĂ SECRETAR GENERAL 

BOGNAR Levente  
 

Lilioara STEPANESCU 

p.VERIFICAT - ŞEF SERVICIU 
Florentina STANA 

Consemnat şi tehnoredactat 
Carmen POPA 

 
 

2 
Proiect de hotărâre nr. 318/2020 ed. 1 rev. 1 privind aprobarea Planului 
Urbanistic Zonal (PUZ) și a Regulamentului Local de Urbanism (RLU): 

„Construire ansamblu de clădiri comerciale și pentru servicii", amplasament 
Municipiul Arad, Calea Aurel Vlaicu nr. 14, extras CF. nr. 302429 – Arad” – 

iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - În comisii au fost mai multe propuneri. Vă rog! Da. Avem şi o 
intervenţie.  
Dl. Curcanu D: - Noi, grupul USR PLUS, vrem să spunem că suntem pentru 

investiţii în oraşul Arad, suntem pentru 
dezvoltare, dar vrem o dezvoltare care să 
nu afecteze serios calitatea vieţii în Arad. 
O investiţie de acest tip, zonă de comerţ, 
cu o suprafaţă de peste 50 de metri 
pătraţi, într-o zonă relativ centrală a 
oraşului, este un puternic generator de 
trafic. Ne-am fi aşteptat ca, în 
documentaţia acestui PUZ, să găsim un 
studiu de fundamentare, de trafic, realizat 
de o companie de specialitate în domeniu, 

care să includă şi viitoarea dezvoltare de la ARED, unde se construiesc locuinţe 
pentru aproximativ 4000 de oameni. Nu dorim ca arădenii, pe drumul Calea Aurel 

Vlaicu, în viitor, să facă 30 de minute pe 
trei kilometri. De asemenea, colegii mei au 
semnalat şi faptul că PUZ - ul nu 
menţionează şi nu specifică numărul 
minim de locuri de parcare pentru 
persoanele cu handicap. Vă mulţumesc! 
Dl. primar: - Dacă-mi permiteţi, o scurtă 
intervenţie – nu vreau să intru în detaliile 
unui PUZ, pentru că nu este meseria mea 
şi nu cred că ar fi corect, dar istoric 
privind, din poziţia în care mă aflu şi în 

cea de viceprimar, vă pot spune şi ştiţi şi dumneavoastră, acolo, iniţial, a fost o 
fabrică, care cred că a generat şi multă poluare şi multe, să spunem, probleme, 
inclusiv de trafic. Ulterior, ea a dispărut de acolo şi din postura din care spuneam că 
mă aflu, vă spun câte probleme am avut şi sesizări de la cetăţeni, că sunt numai 
bălării, că au început boschetarii să-şi facă tot felul de coteţe pe acolo, să-mi scuzaţi 
limbajul, iar noi nu aveam o posibilitate de reacţie pentru că erai pe o proprietate 
privată şi atunci, dacă o privim aşa, istoric, faptul că acum pe investiţiile prin care 
Primăria nu cheltuieşte nimic, se ajunge la o zonă civilizată, cred că este un pas 
înainte. Dincolo de micile detalii, care pot fi discutate, dar o respingere, aşa acum aţi 
venit dumneavoastră, mi se pare puţin..., rămânem în situaţia actuală cu bălării şi cu 
terenul din nou al nimănui. Dar este opţiunea dumneavoastră. Aceasta este oferta 
dumneavoastră pentru arădeni. Mulţumesc.  
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Dl. Bognar L: - Da. Mulţumesc. Dacă ascultăm intervenţiile şi după aceea pe 
doamna… 
Dl. primar: - Ascultăm cu drag, dar să ştiţi că procedural, 
consilierii au cuvântul, după care vorbeşte primarul şi pe acel 
subiect se închide discuţia, se trece la vot, ca să ştim pe 
viitor. Aşa sunt regulile. Domnule Stana, nu trebuie să fim de 
acord cu toate regulile. Trebuie doar să le respectăm. 
Niciodată regulile nu sunt îmbrăţişate în unanimitate. 
Principial, am spus. Nu am o problemă, dacă spuneaţi că 
vreţi să vorbiţi, vorbiţi şi acum.., Doamne fereşte! Vă spun, 
ca regulă şi de respect reciproc! Mulţumesc frumos!  
Dl. Stana F: - Vă asigur de tot respectul reciproc. Şi foarte 
pe scurt vreau să intervin – legat de terenul acela, în 
continuare, va fi populat cu boschetari, cu bălării, cu coteţe, 
cum spuneţi dumneavoastră, respectivul dezvoltator este la 
al treilea PUZ pe acel amplasament şi dacă aţi avut curiozitatea să vă informaţi, 
vorbim de o companie care are un capital propriu negativ de  75 de milioane de lei, 
adică asta trebuie să plătească, fără să aibă nimic cu care să acopere, are un singur 
angajat, dar aceasta este o mică paranteză. Ce vreau să spun este faptul că atunci 
când asemenea proiecte, de o astfel de amploare, care afectează o zonă, destul de 
centrală a Municipiului Arad, cu un potenţial foarte mare,  într-un cartier care nu are 
parc şi aici mai fac o paranteză (am iniţiat zilele acestea o consultare, unde am primit 

peste 300 de răspunsuri de la cetăţeni. 
Aceştia sunt împărţiţi – jumătate susţin 
proiectul, mai mult sau mai puţin, 
jumătate, nu). Şi noi suntem de acord că 
trebuie să dezvoltăm, că această investiţie 
va aduce bani şi locuri de muncă în Arad, 
însă se putea face puţin mai bine dacă ar 
fi fost consultaţi şi cetăţenii, specialiştii şi 
ar fi fost o dezbatere mai largă în fazele 
incipiente ale dialogului purtat cu 
dezvoltatorul. De aceea, propunerea mea 
este ca,  pe viitor, când către administraţia 

locală vin asemenea iniţiative, să existe, dincolo de consultarea formală, cerută de 
legislaţie, o consultare a cetăţenilor, a partidelor politice, vă dau un singur exemplu – 
foarte multe persoane au sugerat că Aradul are nevoie de clădiri de birouri. În acest 
PUZ, clădirea de birouri, care, de fapt, nu se ştie ce este – hotel sau clădire de 
birouri, este opţională. Eu cred că în locul unui magazin de bricolaj şi a unui 
hipermarket, gen de afaceri, care, în orice oraş civilizat stau în zonele mărginaşe, ar 
fi putut dezvoltatorul să gândească o altfel de investiţie. Acum, este problema lui, 
dar, în acelaşi timp, este şi problema noastră şi eu cred, cu un dialog mai bun, în 
fazele incipiente, am fi putut măcar să corectăm o parte a problemelor: trafic, lipsa 
spaţiilor verzi, a acelor locuri de parcare. Ocupăm un teren imens într-o zonă 
centrală, cu o utilitate care putea fi alocată altundeva. Vă mulţumesc!  
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Dl. primar: - Vă mulţumesc şi eu. Aş vrea două mici nuanţe, tot aşa, procedural – 
am înţeles de la dumneavoastră, de perspectivă, că s-ar dori dezbateri mai ample. 
Noi respectăm paşii procedurali, cu transparenţă şi, cumva, aş spune că ar fi foarte 
greu ca o primărie, indiferent cine din primărie, să vină şi să spună: „proiectul acesta 
este mai super special” şi ce să facem, să mai organizăm altă dezbatere? Nu pot 
diferenţia între ei, între PUZ-uri, care este mai deosebit şi pe acela să-l pun de două 
ori la transparenţă sau de două ori în dezbatere, este public, pe viitor, 
dumneavoastră, ca şi consilieri, aveţi un acces, să spunem, mai facil la orice fel de 
document şi puteţi iniţia în cadrul fazelor incipiente dezbaterile cum se doresc, dar 
nu putem să nu respectăm aceleaşi proceduri pentru toate PUZ-urile. Şi dacă este 
vorba să construiască o căsuţă, până la o fabrică, să spunem, ea îşi urmează 
parcursul stabilit de lege.  
Dl. Stana F: - Doar o mică precizare – aveţi dreptate, fără îndoială, la ce mă 
refeream eu este că înainte de a fi demarate aceste proceduri legale, eu cred că 
dezvoltatorul a venit şi a întrebat: „Putem să facem asta? Aveţi un aviz? Se va da 
favorabil, nefavorabil ? Ce îşi doreşte oraşul? Ce se întâmplă în oraş?” Se fac nişte 
studii. Atunci cred că este momentul să facem acea dezbatere, urmând ca, ulterior, 
într-adevăr, procedura legală să fie aşa cum spuneţi dumneavoastră. Acolo unde, 
într-adevăr, proiectul este de amploare şi, până la urmă, este decizia municipiului să 
trateze astfel proiectele importante. 
Dl. primar: - Am înţeles. Să ştiţi că, la discuţie, îmi aduc aminte, că eram viceprimar, 
când au venit, într-adevăr, sunt două aspecte: 1 – partea de bricolaj, pe care noi am 
spus de la bun început să o pună mai în spate, deci, nu spre Calea Aurel Vlaicu, ci 
cu traficul pe partea de 6 Vânători, că eram şi noi conştienţi,  am vrut ceea ce aţi 
spus şi dumneavoastră, dacă se poate să se rupă, să nu fie partea de bricolaj acolo, 
dar a trebuit să înţeleg şi investitorii şi fac o paranteză pentru cine ne ascultă şi, 
poate nu este specializat, nu este investiţia Primăriei, nu bagă Primăria niciun ban, 
este o investiţie pe un teren privat, cu o investiţie sută la sută privată. Şi ei ne-au 
explicat că dacă refuzăm să-i lăsăm să aibă şi partea de bricolaj, care le aduce un 
mult mai mare avantaj economic, atunci preferă să nu mai facă proiectul deloc. 
Pentru că celelalte s-ar putea să nu se susţină singure financiar. Şi atunci s-a 
încercat o cale de mijloc, ca să mulţumeşti şi investitorii, că eu nu cred că vreunul 
dintre dumneavoastră aţi fi dispus să investiţi undeva fără să vă recuperaţi investiţia 
sau cineva să vă impună pe proprietatea dumneavoastră numai condiţiile pe care le 
vrea el şi dumneavoastră să băgaţi banii şi să faceţi numai spaţiu verde şi să faceţi 
numai birouri şi dacă o să vă recuperaţi banii, bine, dacă nu, să fiţi sănătos! Deci, nu 
putem avea un astfel de dialog cu un investitor. Şi am încercat,  ceea ce putem noi, 
să spunem, să-i impunem şi ceea ce doreşte el şi să ajungem cât de cât la o cale de 
mijloc. Cam aşa au fost discuţiile. Dar, pe viitor, la investiţii, câteva ore, putem să 
avem, că nu sunt secrete! Dorinţa cred că este şi a noastră şi a dumneavoastră, dar, 
până la urmă …totul tebuie să fie dezvoltat economic și bine ponderat. Mulţumesc 
frumos! 
Dl. Bognar L: - Da. Aş interveni şi eu, în calitate de membru al Comisiei nr. 1. Într-
adevăr, am analizat acest aspect, mă rog, despre care discutăm, acesta are două 
laturi: 1 – problema economică a investitorului, cealaltă, problema tehnică, care este 
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a firmei de arhitectură, respectiv urbanism. A fost o doamnă arhitect la dezbateri. 
Noi, cel puţin personal, am solicitat creşterea zonei verzi la 10%, ţinând cont că 
merge la minim minimorum. Acum, este aici din partea Serviciului de Urbanism, 
doamna Dinulescu, aţi dorit să interveniţi, vă rog, ce putem face în situaţia actuală? 
Dna Dinulescu S: - În situaţia actuală, neavând bază legală şi neavând nicio 
hotărâre de consiliu local, care să solicite o suprafaţă mai mare de spaţiu verde, 
momentan suntem limitaţi la prevederile pe care le avem la momentul de faţă. 
Documentaţia a trecut de toate fazele, a obţinut toate avizele, inclusiv de la Agenţia 
pentru Protecţia Mediului, a respectat cadrul legal în totalitate… 
Dl. primar: - Mi-am mai adus aminte de ceva, tot aşa, din experienţă, acum nu fac 
pe filozoful sau pe înţeleptul – noi am mai avut probleme în consiliul local, cu astfel 
de situaţii, care respectă reglementările în vigoare, dacă nu ne convin, unele, le 
putem schimba noi, unele Parlamentul. Totuşi, consiliul a refuzat să dea vot, ulterior, 
oamenii şi-au pierdut avizele, care, uneori costă bani mulţi, s-au dus în instanţă, au 
obligat Primăria, prin instanţă, să aprobe PUZ-ul şi se îndreaptă împotriva celor care 
au refuzat să voteze, recuperarea prejudiciului care a fost creat respectivei firme, 
pentru că ea a respectat toate procedurile în vigoare. Sunt dator să …, doamna 
secretar, greşesc?  
Dna Stepanescu L.:- Nu! 
Dl. Bognar L: - Deci, atunci revenind la propunerea mea, aşteptăm o lege mai bună 
din partea legiuitorilor şi noi, la rândul nostru, să pregătim o hotărâre de consiliu, prin 
care, într-adevăr, să nu facem diferenţiere, fiecare să crească procentul de zonă 
verde în interesul sănătăţii cetăţenilor şi perspectivei calităţii mai bune a vieții în 
municipiul nostru . Bine. Cu acestea încheiem dezbaterea şi trecem la vot  

Cine este pentru? 
Dl. Buruc C: – De data aceasta intervin – amendamentul meu nu l-aţi supus la vot. 
Şi vă rog frumos să-l supuneţi la vot înainte să trecem la vot tot proiectul! 
Dl. Bognar L: - Care amendament? 
Dl. Buruc C: - Comisia nr.3. În cadrul Comisiei nr. 3, am avut un amendament la 
acest proiect – este vorba de anularea accesului rutier pe partea stângă, pe sensul 
de mers Calea Aurel Vlaicu – Podgoria, inclusiv semaforizarea care este făcută 
acolo. Tocmai în interesul de a fluidiza traficul în zonă, nu de a-l bloca. Adică, 
accesul în acest complex să fie doar dreapta-dreapta, adică nu are ieşire, fără să 
mai fie trecerea peste liniile de tramvai.  
Dl. primar: - Am înţeles. O rog pe doamna arhitect, de la noi, dacă este posibil, din 
punct de vedere tehnic şi legal şi nu ştiu dacă … 
Dl. Buruc C: - PUZ - urile anterioare, care au fost pe această locaţie, au fost fără 
acest acces.  
Dl. primar: - Este chiar pertinent ce spuneţi, numai să nu avem încurcături! Vedeţi, 
la domnul Bognar nu putea, că respectă, să vedem ce ne spune doamna arhitect. 
Dna Dinulescu S: - Acea intersecţie semaforizată şi trecerea peste liniile de cale 
ferată au fost dezbătute şi în Comisia de sistematizare a circulaţiei şi a fost si 
solicitarea colegilor de la Compania de Transport Public de a amâna şi de a lăsa 
acest punct pe o etapă ulterioară. Din discuţiile avute ieri în cadrul comisiilor şi cu 
proiectanţii, au acceptat şi au îmbrăţişat această soluţie şi au fost de acord cu 
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această propunere venită din partea comisiilor, mai ales că s-au luat din arhive şi 
documentaţiile anterioare ale aceluiaşi investitor. 
Dl. primar: - Am înţeles. Atunci înseamnă că amendamentul domnului consilier 
poate fi supus la vot şi dacă trece, se upgradează şi proiectul, tot aşa,  cu vot. Vă 
mulţumesc frumos! 
Dl. Bognar L: - Da, vă rog, atunci, domnule consilier, amendamentul este al 
dumneavoastră, nu al comisiei, nu?   
Dl. Buruc C: - Am spus mai devreme. Amendamentul meu este anularea… 
Dl. primar: - Ok. Supuneţi-l la vot!  
Dl. Buruc C: - Să-l supunem la vot. 
Dl. primar: - Doamna arhitect, aţi discutat şi cu beneficiarii, proiectanţii, ce sunt, ai… 
Dna Dinulescu S: - Da. A fost din partea proiectantului… 
Dl. primar: - Deci, aţi discutat cu toată lumea. Perfect. Bun. Mulţumesc! 
Dna Dinulescu S: - Doamna proiectant reprezentant a fost şi ea participant, a 
participat la comisii şi s-a discutat şi s-a acceptat de către toată lumea.  
Dl. primar: - Ok. Trecem la vot atunci. 
Dl. Bognar L: - Ok. Supun la vot amendamentul, prima dată. 

Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 
Dl. Bognar L: - Împotrivă nu avem, deci unanimitate. Atunci supun la vot proiectul de 
hotărâre, în ansamblu. 

Cine este pentru? 15 voturi pentru 
8 abţineri (dl. Meszar, dna Sabău, dl. Vlad C., dl. Sergiu Vlad,  

dl. Costea, dl. Curcanu, dl. Mayer, dl. Stana) – 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 514 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. primar: - Dl. Meszar, vă abţineți? 
Dl. Meszar A: - Da. 
Dl. Bognar L: - Da. Mulţumesc. Trecem la punctul 3 

3 
Proiect de hotărâre nr. 467/2020 cu privire la modificarea statului de funcții al 

aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Arad – iniţiativa primarului 

 Dl. Bognar L: - Avem avizele. Supun la vot. 
Cine este pentru?  

Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 515 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. Bognar L: - Mulţumesc.  

4 
Proiect de hotărâre nr. 474/2020 privind modificarea statului de funcţii al 

Filarmonicii Arad – iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Avem avizele. Supun la vot. 
Cine este pentru? 20 pentru  

3 abţineri (dl. Cheşa, dna Aur, dl. Buruc)  
– 23 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 516 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. Bognar L: - Da. Mulţumesc.  
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5 
Proiect de hotărâre nr. 469/2020 privind aprobarea rezultatului evaluării finale a 

managementului la Filarmonica Arad – iniţiativa primarului  

Dl. Bognar L: - Da. Această problema s-a discutat în comisii. Trecem la vot. Vă rog, 
domnule consilier! 
Dl. Vlad Codrin: - Am avut discuţii destul de lungi aseară, în comisie, pe tema aceasta. 
Cel puţin din perspectiva mea şi a colegilor mei, mi se pare ciudat. Cu toate problemele 
pe care le are Filarmonica de Stat, inclusiv conflictele pe care le are sau nu mai este de 
stat, de fapt este Filarmonica Arad, cu toate problemele acestea, managerul să ia o 
notă maximă. De aceea, ne vom abţine de la votarea acestui proiect. Iar problema 
Filarmonicii va trebui discutată mai pe larg. Nu se poate ca un manager să aibă atâtea 
procese, atâtea conflicte cu angajaţii săi. Acesta nu este management. Deci, în 
momentul în care nu te suportă trei sferturi dintre angajaţii tăi, ai o problemă de 
management. Şi ar trebui să o luăm în calcul şi să o rezolvăm, ca şi consiliu, nu? Că 
este în atribuţia noastră. Mulţumim.  
Dl. Bognar L: - Aveţi alte propuneri? Dacă nu, atunci vă rog să trecem la vot.   

Cine este pentru? 11 voturi pentru 
12 abţineri  (dna Sabău, dl. Vlad C., dl. Sergiu Vlad, dl. Costea, dl. Curcanu, dl. Mayer, 
dl. Stana, dl. Galea, dna Vornicu, dl. Cheşa, dl. Buruc, dna Aur) – 23 consilieri prezenţi.  
Dna Stepanescu L: - Îmi cer scuze, grupul USR s-a abţinut?  
Dl. Bognar – Da. Vă rog frumos. Reluăm votul. Vă rog doamna secretar.  

Cine este pentru? 
11 voturi pentru și 12 abţineri  (dna Sabău, dl. Vlad C., dl. Sergiu Vlad, dl. Costea, dl. 
Curcanu, dl. Mayer, dl. Stana, dl. Galea, dna Vornicu, dl. Cheşa, dl. Buruc, dna Aur) 

– 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 517 a Consiliului Local al Municipiului Arad privind 

respingerea proiectului de hotărâre. 
Dl. Bognar L: - Da. Deci acesta este rezultatul votului. Mergem mai departe, la punctul 
6.  

6 
Proiect de hotărâre nr. 468/2020 privind aprobarea modificării statului de funcții 

al serviciului public de interes local Centrul Municipal de Cultură Arad 
– iniţiativa primarului  

Dna Stepanescu L: - Cu permisiunea dumneavoastră, trebuie să anunţ că proiectul 
precedent a fost respins. 
Dl. Bognar L: -  Mulţumesc, doamna secretar! 
Dl. primar: - Aşa, dacă-mi permiteţi, ceva hazliu, că dumneavoastră n-aţi trăit, când 
era manager Văcean, doamna secretar,  de câte ori nu a trecut? 
Dna Stepanescu L: - De nenumărate ori.  
Dl. primar: - Şi aţi simţit cumva că s-au rezolvat problemele la Filarmonică? Vă spun 
aşa, ca meditaţie pentru dumneavoastră – nu se rezolvă aşa simplu! Bine ar fi! 
Dl. Bognar L: - Acum, ca şi concluzie la punctul anterior – la Filarmonică ar trebui să 
spunem că, într-adevăr, şi toată lumea ar trebui să înţeleagă că este o instituţie 
emblematică a municipiului Arad şi efortul bugetar este foarte mare. Deci, practic, 
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bugetul Filarmonicii,  este peste 95% din bugetul local  şi am dori armonie. Deci 
aceasta este, cum să zic, o recomandare şi pentru angajaţi şi director, că este instituţia 
armoniei şi, din păcate… Bun. Mulţumim. Revenim la punctul 6. Deci proiectul de 
hotărâre l-am citit. Comisiile au avizat. Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 518 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. Bognar L: – Punctul 7. 

7 
Proiect de hotărâre nr. 455/2020 cu privire la modificarea statului de funcţii al 

Centrului Social Cantina Municipală Arad – iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - La fel, comisiile au avizat. Supun la vot. 
Cine este pentru ? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 519 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

8 
Proiect de hotărâre nr. 458/2020 cu privire la modificarea statului de funcții al 
Serviciului public de interes local „Direcția de Asistență Socială Arad” de sub 

autoritatea Consiliului Local al Municipiului Arad – iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - La fel, comisiile au avizat. Supun la vot.  
Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 520 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

9 
Proiect de hotărâre nr. 460/2020 pentru constatarea încetării de drept a asocierii 
Consiliului Local al Municipiului Arad cu SC Compania de Transport  Public SA 
aprobată prin Hotărârea nr. 213/1998 a Consiliului Local al Municipiului Arad, în 

vederea realizării obiectivului de utilitate publică „stație terminus de autobuze” – 
iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Da, vă rog, domnule consilier! 
Dl. Cheşa I: - Bună-ziua! Aş vrea să ne detalieze cineva proiectul acesta de la CTP, 

dacă se poate şi să ne spună de ce s-a 
desfiinţat staţia de acolo? 
Dl. primar: - O să-i dau cuvântul domnului 
director să vă spună de ce s-a desfiinţat. Ea 
cred că este desfiinţată de vreun an şi ceva. 
Dl. Cheşa I: - Vă contrazic, domnule primar, 
nu este desfiinţată de un an şi ceva! Cu tot 
respectul!  
Dl. primar: - Nu-i nimic, o să verificăm.  
Dl. Cheşa I: - Mulţumesc.  
Dl. primar: - Vă spunem exact, după care au 

început procedurile, pentru că au avut şi amplasate acolo nişte, să spunem, gherete, 
până s-au luat acelea, până s-a luat pavaj, ce a mai avut ca investiţie Compania de 
Transport Public şi apoi, ca să nu rămână fără a aduce un venit municipalităţi, pentru 
că ea, de folosit, este folosită, până mai alaltăieri, toată lumea parca pe acolo, am 
considerat necesar să facem şi o mică investiţie, astfel încât să poată deveni parcare 
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cu plată. Vă rog, domnule director! Prima dată, spuneţi-ne de când s-a desfiinţat, că eu 
ţin minte că au fost discuţii atunci. 
Dl. Godja C: - A fost desfiinţată în primăvara anului 2020, în acest an a fost desfiinţată. 
Răspunzându-i domnului consilier, vreau să fac un scurt istoric. Legislaţia naţională 
prevede, pentru acordarea licenţelor de transport public judeţean de persoane, 
obligativitatea ca operatorul să deţină o autogară. Începând cu decembrie 2019, 
Compania de Transport funcţionează ca şi operator regional de transport sub un nou 

contract, Contractul nr. 704 din 2.12.2019, 
încheiat cu A.D.I. Transport Public Local. În 
această formă de organizare nu ne mai 
încadrăm în prevederile transportului public 
judeţean de persoane ci, ca şi transport 
public local, pe raza judeţului Arad, prin 
urmare, nu mai era necesară această 
autogară. Mai mult decât atât, prin contractul 
încheiat cu A.D.I. Transport era prevăzut, la 
un anumit punct, eficientizarea activităţii 
societăţii şi, mai mult decât atât, orice 

activitate prestată, care nu avea legătură direct cu transportul de persoane, trebuia să 
fie eficientă, motiv pentru care, în data de 26.02.2020, Adunarea Generală a 
Acţionarilor Companiei de Transport Public a aprobat desfiinţarea a trei puncte de 
lucru, unul dintre ele fiind şi această autogară, de pe strada Banu Mărăcine. Contractul 
de asociere, prin care Municipiul Arad a pus la dispoziţie terenul,  a fost aprobat prin 
Hotărârea Consiliului Local nr.213 din 24.11.1998 şi prevedea în mod expres că 
Primăria Municipiului Arad pune la dispoziţia Companiei de Transport Public acest 
teren, în scopul realizării obiectivului de utilitate publică – „Staţie Terminus Autobuze”. 
În momentul în care Compania de Transport Public, prin hotărârea adunării generale,  
a luat decizia de a desfiinţa acest punct terminus şi contractul de asociere dintre C.T.P. 
şi municipiu şi-a pierdut obiectul, motiv pentru care noi am evacuat acel perimetru de 
construcţiile uşoare care erau acolo, erau nişte construcţii din panouri sandwich şi 
contractul se încheie de drept, terenul revine Municipiului Arad, în condiţiile 
contractuale în care a fost şi acordat. Şi vreau să mai fac o precizare – decizia de 
desfiinţare a acelei autogări s-a bazat, în principal, pe următoarele elemente: costurile 
de operare a acelei autogări erau de aproximativ 200 de mii de lei pe an, însemnând: 
impozite, taxe, salarii, încălzire şi curăţenie. Încasările directe pe care le aveam noi din 
contractele cu operatorii externi, cu care aveam contract şi care opreau în acea 
autogară se ridica doar la 100 de mii, în condiţiile în care ne era necesară, suportam 
noi această …, în condiţiile în care nu ne mai era necesară, am preferat să optimizăm 
activitatea şi să nu…,  
Dl. Cheşa I: - Domnule director,…mă scuzaţi, mă scuzaţi! Domnule director, cum aţi 
făcut dumneavoastră aceste încasări şi cheltuieli de 200 de mii pe an?! Vă rog frumos 
să-mi spuneţi acum! 200 de mii pe an! Cum să coste atâta?  
Dl. Godja C: - Da! Da! Susţin asta! În primul rând, pentru că nu aveam sistem de 
încălzire. Încălzirea era pe un sistem de butelie GPL, care este mult mai scump decât 
orice altă variantă de încălzire pe gaz! În al doilea rând, aveam personal 24h din 24h, 



Proces-verbal și stenograma ședinței ordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 18.12.2020 14 

 

  
PREŞEDINTE  DE ŞEDINŢĂ SECRETAR GENERAL 

BOGNAR Levente  
 

Lilioara STEPANESCU 

p.VERIFICAT - ŞEF SERVICIU 
Florentina STANA 

Consemnat şi tehnoredactat 
Carmen POPA 

 
 

pentru că o autogară deschisă traficului naţional de transport, trebuia 24h din 24h, ceea 
ce înseamnă foarte mulţi oameni. Gândiţi-vă la salariu şi erau dispeceri, deci  nu erau  
pe salarii minime, gândiţi-vă salariile la ce sumă se ridică! 
Dl. primar: - V-aş propune pentru… 
(n.n. din sală vorbeşte cineva, nu se înţelege ce spune, nu vorbeşte la microfon)!  
Dl. Godja C: - Care autobuze şi autocare? Companiile de transport au punctul 
terminus în staţia de…domnule consilier, sunt nişte operatori privaţi! Nu au suferit! De 
îndată ei s-au mutat la autogara… 
Dl. Bognar L: - Bun. Aşa nu merge… 
Dl. Godja C: - Asta încerc să vă spun, unde parchează din luna februarie, respectiv, 

contractele pe care le aveau cu noi au fost 
încheiate după aceea cu autogara Atlassib… 
Dl. primar: - Dragi colegi, consilieri! Domnule 
director! Vă rog frumos, cred că…De acord! 
Îmi daţi voie, domnule consilier, v-am 
ascultat! Haideţi, că eu încerc să 
deblochez…închideţi microfonul, domnule 
director! Noi nu avem azi pe ordinea de zi 
obligativitatea menţinerii sau închiderii staţiei, 
aceea s-a luat de mult de către vechiul 
consiliu, de către Consiliul de Administraţie al 

lor ş.a.m.d. Noi constatăm încheierea unui contract, pentru că acel teren l-a primit 
compania, la cererea lor şi el intră înapoi, în utilizarea administraţiei locale, a primăriei, 
a municipalităţii, care nu-l lasă în paragină şi face bani de pe el pentru municipalitate. 
Aceasta este realitatea de astăzi. Ceea ce spuneţi dumneavoastră că doriţi, vă punem, 
în comisie, ce doriţi dumneavoastră şi verificaţi dacă datele pe care domnul director vi 
le-a prezentat şi le-a fundamentat în decizia de acum aproape un an de zile, din 
ianuarie, anul trecut, dacă sunt corecte sau nu. Dar ea nu mai există, iar noi avem 
nevoie să nu rămână un teren acolo al nimănui şi nicicum şi dacă un leu intră în 
patrimoniul primăriei, în fiecare zi, este un câştig, decât să rămână aşa. Acesta este 
subiectul votului nostru. Dar ţinem cont de propunerea dumneavoastră şi nu avem 
nimic împotrivă, să vă lămuriți, mai ales că sunteţi şi de meserie şi din domeniu, 
împreună cu  CTP-ul, dacă ceea ce v-a spus este corect. Mi se pare…, să depăşim 
momentul !  
Dl. Buruc C: - Îmi permiteţi?   
Dl. primar: - Vă rog! 
Dl. Buruc C: - M-am înscris la cuvânt mai devreme. Doar o chestiune tehnică. Am 
văzut că suntem foarte, foarte eficienţi, parcarea respectivă este deja asfaltată, mai 
urmează să fie marcajele, noi, pentru ce mai suntem aici?! Adică, în momentul de faţă, 
tehnic vorbind, parcarea este în folosinţa CTP, până nu luăm noi decizia, dacă se 
votează sau nu acest proiect. În momentul de faţă primăria a făcut deja acolo o 
investiţie, pe un alt teren. Nu este prima dată! La fel aţi făcut cu regenerarea urbană, în 
care s-au făcut parcări, fast park, pe zone care nu erau ale primăriei, la fel s-a făcut la 
cazinou, unde oamenii şi-au făcut acolo deja o structură de metal. 
Dl. primar: - Da. Am înţeles!   
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Dl. Buruc C: - Am avut discuţia la momentul respectiv, cu cazinoul, în care am spus: 
domule, haideţi să nu mai facem aşa ceva! Adică, care este scopul acestui consiliu, 
dacă deja ştim dinainte… 
Dl. primar: -Să nu transformăm şedinţa în comisii! Domnule consilier, aţi citit proiectul? 
Vă citesc titlul! „Constatarea încetării de drept”! Dumnezeule Mare! Nu aprobăm, că 
asta este decizie de primărie dacă terenul tot al primăriei este! Pot să investesc pe el! 
Este o formalitate, să constataţi că una dintre părţi a renunţat de bunăvoie la un proiect 
pe care l-a convenit împreună cu noi. Dacă aveam legislaţie normală în ţara asta, era o 
treabă între primar sau secretar de primărie şi juristul lor pentru că s-a acordat acel 
teren, aţi aprobat acel contract prin hotărâre de consiliu, tot prin el se stinge, dar este 
un act unilateral de voinţă al lor. Noi nu aprobăm acum asfaltarea, că asta, 
oportunitatea o stabileşte primarul şi aparatul tehnic. Noi constatăm, citiţi vă rog ce v-
am spus: „constatarea încetării de drept„! Haideţi să fim serioşi! Ne pierdem timpul! 
Dl. primar: -  Da, pentru că terenul este al Primăriei!  
(n.n. din sală…tehnic încă…) 
Dl. primar: - Încă ce? Bine. Haideţi, să supunem la vot, vă rog şi să depăşim 
momentul! 
Dl. Bognar L: - Mai avem o intervenţie şi încercăm să supunem la vot.  
Dl. Costea I: - Legat de acest proiect de hotărâre, ţinând cont că acest teren este în 
subordinea primăriei, aş dori să fie evaluată oportunitatea amenajării acelor 41 de 
locuri de parcare, dar ţinându-se cont de locurile de parcare pentru persoanele cu 
dizabilităţi permanente, deoarece la aceste 41 de locuri de parcare, ar fi nevoie de 2 
locuri de parcare pentru persoane cu dizabilităţi permanente şi acelea sunt mult mai 
mari, au 3,7 metri pe 5,4 şi este posibil ca aceste 41 de locuri să se reducă la 40. De 
aceasta, am să rog primăria, în momentul în care face acele partajări ale locurilor de 
parcare, să se ţină cont de aceste două locuri de parcare. 
Dl. primar: - Am înţeles. Doamna director Florea, dacă puteţi să daţi răspuns. Doar să 
notaţi să nu uitaţi când… 
Dna Florea L: - Da. Din cele 41 de locuri, două sunt prevăzute să fie pentru persoane 
cu dizabilităţi.  
Dl. Costea I: - Da. Mulţumesc.  
Dl. Bognar L: - Mulţumim. Supun la vot  

Cine este pentru?20 voturi pentru 
3 abţineri (dl. Cheşa, dl. Buruc, dna Aur)  

– 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 521 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. Bognar L: - Da. Mulţumesc. Punctul 10 

10 
Proiect de hotărâre nr. 479/2020 privind aprobarea Actului Adițional nr. 2 la 

Contractul de Administrare nr. 20799/2019 încheiat cu Teatrul Clasic Ioan Slavici 
– iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Da. Avem avizele comisiilor, favorabile. Supun la vot. 
Cine este pentru?  

Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 522 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
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11 
Proiect de hotărâre nr. 473/2020 privind aprobarea acordării ajutorului cu titlu de 

subvenții pentru acoperirea diferenţei de preţ şi tarif la energia termică livrată 
populaţiei către S.C. CET Hidrocarburi S.A. Arad – iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Avem avizele comisiilor. Supun la vot. 
Cine este pentru? 20 voturi pentru 

3 abţineri (dl. Cheşa, dl. Buruc, dna Aur) – 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 523 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

12 
Proiect de hotărâre nr. 472/2020 privind trecerea în domeniul public a unor bunuri 

din patrimoniul SC CET Hidrocarburi SA Arad – iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Da. O intervenţie!  
Dl. Stana F: - Da. Aşa cum am spus şi în alte dăţi şi cum am expus şi în cadrul 
comisiei, opinia noastră este că trebuie să mergem în altă direcţie cu sistemul de 
termoficare din Arad că, din cauza lipsei consumatorilor şi nu din alt motiv, el nu mai 
poate fi resuscitat la ora actuală. Iar toate investiţiile pe care le facem acum, chiar dacă 
sunt bani europeni, sunt bani publici şi nu putem să facem excepţie de asta, să nu 
ţinem cont, îngropăm, practic, banii în pământ, fără să aducem o soluţie definitivă 
problemei. De aceea, noi, şi la punctul 12 şi la punctul 13, vom vota „abţinere”. Şi 
sperăm ca va fi demarată o dezbatere pentru identificarea unei soluţii care să oprească 
această hemoragie financiară – 30 de milioane de lei anul acesta, cu care putem să 
facem sau pe viitor, vom putea să facem multe lucruri  în municipiul nostru. Mulţumesc.  
Dl. primar: - Mulţumesc frumos! Sunt dator cu câteva precizări. Principial, sunt de 
acord cu ce spuneţi dumneavoastră şi cred că oricare dintre noi suntem conştienţi că 
funcţionăm, nu doar Aradul, ci şi alte oraşe, la un sistem de avarie şi nu mai facem 
toată istoria sistemului de termoficare din România. Dar aşa cum aţi spus şi 
dumneavoastră, şi accentuez ce aţi spus, identificarea unei soluţii. Ea, deocamdată, nu 
există, nu ne-a prezentat–o nimeni şi nici sursa de finanţare. Problema este că,  în 
Arad, dincolo de consumatorii persoane fizice sunt şi toate instituţiile şi toate şcolile 
branşate la sistemul de termoficare, până se identifică, până se implementează şi până 
devine foarte atractiv şi foarte rentabil oricare alt sistem, cu care eu sunt de acord la 
orice discuţie şi chiar v-aş ruga pe fiecare dintre dumneavoastră, singura variantă de a-
l menţine cât de cât în funcţiune pe cel existent. Una din problemele cu care ne-am 
confruntat, aşa cum aţi spus şi dumneavoastră, este vorba de bani care pleacă în 
pământ, în sensul că reţelele sunt foarte vechi şi au pierderi foarte mari. Am spus la o 
şedinţă precedentă istoricul, cum am fost obligaţi să reintrăm în posesia reţelelor. Tot 
atunci, câteva puncte termice, care înseamnă o clădire şi mai ales terenul, nu au putut 
intra în proprietatea municipalităţii, consilierii grupului PSD îşi aduc aminte atunci, chiar 
că am discutat între noi, pentru că nu erau clarificate câteva aspecte legate de teren, 
de C.F. Ulterior, pas cu pas, am reuşit să mai clarificăm unele dintre ele. În momentul 
de faţă am depus la Ministerul Dezvoltării, pentru reabilitarea unor astfel de puncte  
termice, şase proiecte, pe bani europeni. Dacă greşesc, rog tehnicul să mă corecteze. 
Trei dintre ele au fost aprobate şi avem finanţarea europeană, trei nu, pentru că aveam 
problemă de proprietate, dar nu respinse cele trei. Pe măsură ce ne rezolvăm 



Proces-verbal și stenograma ședinței ordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 18.12.2020 17 

 

  
PREŞEDINTE  DE ŞEDINŢĂ SECRETAR GENERAL 

BOGNAR Levente  
 

Lilioara STEPANESCU 

p.VERIFICAT - ŞEF SERVICIU 
Florentina STANA 

Consemnat şi tehnoredactat 
Carmen POPA 

 
 

problema de proprietate, primim finanţarea. Indiferent la ce soluţie se va ajunge, 
exceptând-o, să spunem, cu o centrală de apartament sau de scară, orice alte soluţii, 
care înseamnă condominii, vor avea nevoie de reţele şi de punctele termice care 
distribuie de acolo. Prin urmare, orice investiţie o facem în acest moment, în acest 
domeniu şi dacă este şi cu bani europeni, cum este cazul de faţă, cred că greşim dacă 
nu le facem. Nu pierdem nimic, este un câştig pentru municipalitate. Şi viitorul proiect 
de rentabilizare a sistemului, se va folosi de reţele, că reţelele sunt necesare şi de 
punctele termice, aşa cum, spre exemplu, punctul termic din Aradul Nou, care era un 
punct termic preluat şi venea şi împărţea, a devenit o mică centrală de cartier pe Aradul 
Nou. Dacă nu ar fi fost reglementat juridic, să fie în proprietatea noastră terenul, 
clădirea şi ce era acolo, ceea ce solicităm acum şi pentru aceste puncte termice, nu 
puteam să facem investiţia de acolo. Asta este solicitarea către consiliu, de a 
reglementa juridic, pe cât putem, aceste puncte termice. Votul îl daţi cum doriţi 
dumneavoastră. 
Dl. Bognar L: - Da. Avem nevoie de două treimi. 
Dl. Stana F: - O foarte scurtă intervenţie – o să trimit prin intermediul  doamnei secretar 
un document pe care noi l-am elaborat acum vreo doi ani şi are nişte calcule bazate pe 
documente elaborate de către Municipiul Arad. Deci, pe studii plătite de către 
administraţia locală din Arad, din care reiese destul de clar care este soluţia şi care, nu 
ştiu, eu zic că ar trebui să ne întâlnim şi la modul concret, să discutăm pe subiectul  
aceasta, nu doar să declarăm că ne vom întâlni. 
Dl. primar: - Nu. Nu! Ne vom întâlni. Dar, atenţie, acum, ceea ce este pe ordinea de zi, 
este de a aduce în patrimoniul municipiului nişte bunuri şi nişte terenuri. Deci, nu putem 
risca nimic! Aducem, nu dăm! Că dacă am da, ar exista, să spunem, domnule, poate 
nu trebuia dat, dacă-l dădeam către CET, dacă-l dădeai către un privat, dacă-l dădeai 
către un operator, dacă îl concesionai, închiriai sau îl vindeai, putea exista – domnule, 
l-am dat şi după aceea avem noi nevoie, municipalitatea, pe viitorul proiect. Dar aici,  
aducem în patrimoniu U.A.T.- ului ceva de care avem nevoie şi în care avem şi 
finanţare, nu din banii noştri. Şi nici nu este o finanţare aiurea, aşa cum aţi spus, să se 
piardă, că tot bani publici sunt, pentru că indiferent ce, orice alt proiect de termoficare 
s-ar face, are nevoie de reţele şi de nodurile unde se întâlnesc, în punctele termice. Nu 
trebuie să fim mari specialişti să înţelegem acest lucru. De aceea încercăm, este o 
muncă pe care o duce patrimoniul de câţiva ani, să ducem în patrimoniu acestea. Mai 
avem în unele părţi cad, că aşa a fost din perioada comunistă – ba în curte la un om, 
ba în subsolul unui privat, ba pe un teren al bisericii, că negociem şi cu ei ca să ni-l dea 
să fie al municipalităţi. Deci, încercăm să reglementăm juridic, pentru că o să constataţi 
şi dumneavoastră, poate unii aţi mai lucrat în orice domeniu, de la  bani europeni până 
la bani privaţi, primul lucru când vrei să accesezi, să ceri ceva, îţi cere dovada că eşti 
proprietar. Că ai un drept real asupra acelui bun, fie teren, fie clădire, fie împreună. 
Deci, aici, ce avem, nu este decât că intră la municipalitate. Şi ce spuneţi 
dumneavoastră este corect – orice proiect  - eu chiar sunt dispus la orice discuţie, chiar 
îmi propun  să discut cu cât mai mulţi pentru că este o problemă majoră. Dar haideţi să 
reglementăm să fie la noi! Este primul pas de care avem nevoie! Este necesar, 
niciodată suficient. Este nevoie şi de finanţare, este nevoie şi de proiect şi de soluţii, 
dar trebuie să fim proprietari.  
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Dl. Bognar L: - Da. Încă o intervenţie, vă rog!  
Dl. Buruc C: - O scurtă intervenţie doar - discuţia cu aceste puncte termice cred că 
durează deja de doi ani de zile. De fiecare dată când mai este nevoie de nişte bani să 
mai acoperim nişte pierderi la CET,  mai vindem de la CET un punct termic. Nu ni s-a 
spus niciodată, banii care s-au încasat pe aceste puncte termice de la primărie, de 
către CET, ce s-a făcut cu ei?  
Dl. primar: - Doamna Portaru, vă rog frumos comunicaţi dumneavoastră, că pe mine 
nu mă crede – dacă nu e primit de la Ministerul Dezvoltării pentru punctele acestea, că 
nu putem depune proiectul pe bani europeni, până nu este proprietatea noastră.  
Dna Portaru E: - Bună-ziua! După cum am mai spus, într-o altă şedinţă de comisii, în 
acest moment, avem în derulare şase proiecte de investiţii, toate depuse cu solicitare 
de finanţare la Ministerul Dezvoltării, pe acel program – „Termoficare şi confort 2019-
2027”. În paralel, am realizat şi două proiecte de investiţii legate de capacităţile de 
producţie, pentru că nu este suficient să facem doar punctele termice şi reţelele, este 
nevoie şi de capacităţi de producţie cu un randament ridicat. Între timp, Uniunea 
Europeană a identificat la nivelul său un instrument nou de modernizare a reţelelor de 
termoficare, unde am depus şi noi o scrisoare de intenţie şi dorim să atragem acele 
sume, care sunt foarte mari, deoarece Uniunea Europeană pune accent pe acest 
sistem de termoficare centralizat, în localităţi. Şi intenţionează ca, într-un termen destul 
de scurt, 2030,  să se folosească energie regenerabilă şi nu energie pe combustibil 
fosil. Pentru a putea accesa orice sumă de bani, pe orice program identificat, este 
nevoie să fim proprietari pe elementele componente ale sistemului de termoficare în 
cauză. Aceste puncte termice se aflau în patrimoniul societăţii CET Hidrocarburi, 
societate cu capital majoritar sau capital de sută la sută al municipiului Arad şi 
proiectele noastre aşteaptă reglementarea situaţiei juridice, după care am trecut de 
toate etapele, urmează semnarea contractului de finanţare. Sumele pe care ni le-au 
aprobat până în acest moment pentru cele trei puncte termice se ridică undeva la 
aproximativ 20 de milioane de lei.  
Dl. Bognar L: - Da. Mulţumesc.  
Dl. primar: - Deci, în traducere, dacă nu devenim proprietari, pierdem finanţarea de 20 
de milioane de lei, bani europeni, veniţi prin Ministerul Dezvoltării. Noi ne-am făcut 
toate temele, ca aparat  tehnic, am făcut proiectul, am depus, am luptat cu patrimoniul 
să identificăm, să lămurim situaţia juridică aici. Decizia este la dumneavoastră, dacă 
doriţi să aducem 20 de milioane sau doriţi să-i pierdem. Vă mulţumesc frumos! Vă rog, 
domnule preşedinte să supuneţi la vot.  
Dl. Bognar L: - Am discutat şi în comisie şi am reţinut că acum aducem în patrimoniu, 
dar analizele pe care le-aţi propus dumneavoastră o să le facem. Acum, dacă nu avem 
două treimi, blocăm situaţia care ar ajuta foarte mult municipiul Deci, cu toate acestea, 
vă rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? 
20 pentru 

3 abţineri( dl. Cheşa, dl. Buruc, dna Aur) – 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 524 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. primar: - Vreau să vă mulţumesc pentru răbdare şi pentru înţelegerea de care aţi 
dat dovadă. Domnule Ştefan Szuchanszki, unde mai avem, eu ştiu că mai sunt câteva 
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situaţii de genul acesta în lucru, pe măsură ce le vom reglementa, probabil, vom mai 
veni în faţa dumneavoastră, tot aşa, punctual, după cum identifică CF-ul proprietarii şi 
ne lămurim. Spun bine? 
Dl. Szuchanszki S: - Da. 
Dl. primar: - Mulţumesc frumos.  
Dl. Bognar L: - Da. Următorul punct 

13 
Proiect de hotărâre nr. 478/2020 privind acordarea unui mandat special 

reprezentantului U.A.T. Municipiul Arad în Adunarea Generală a Acționarilor de la  
CET Hidrocarburi S.A. – iniţiativa primarului 

 Dl. Bognar L: - Supun la vot. 
Cine este pentru? 13 voturi pentru, 10 abţineri 

(dl. Cheşa, dl. Buruc, dna Aur, dna Sabău, dl. Vlad C., dl. Vlad S., dl. Costea, 
dl.Curcanu, dl. Mayer, dl. Stana)  – 23 consilieri prezenţi.  

S-a adoptat Hotărârea nr. 525 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. Bognar L: - Da, trecem mai departe, la punctual 14 

14 
Proiect de hotărâre nr. 461/2020 privind aprobarea vânzării apartamentului nr. 3 

(garaj) proprietatea Statului Român, situat în  municipiul Arad, strada Ady Endre, 
nr. 87 – iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 526 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

15 
Proiect de hotărâre nr. 463/2020 privind acceptarea radierii dreptului de servitute 
de trecere asupra terenului situat în Municipiul Arad, strada Porumbacului, nr. 4, 

aflat în proprietatea personală a unei persoane fizice înscris în CF nr. 325492 
Arad - iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 527 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

16 
Proiect de hotărâre nr. 466/2020 privind aprobarea repartizării unor locuinţe de 

serviciu – iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 528 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

17 
Proiect de hotărâre nr. 470/2020 privind sistarea apartamentării şi prima înscriere 

a imobilului situat în Municipiul Arad, Str. Cuza Vodă, nr. 49 - înscris în CF nr. 
316993 Arad– iniţiativa primarului 

 Dl. Bognar L: - Avize avem. Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 529 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
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18 
Proiect de hotărâre nr. 471/2020 privind rectificarea suprafeţei terenului situat în 

Municipiul Arad, Str. Arinului, nr. 19 - înscris în CF nr. 303992 Arad 
 – iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Supun la vot. Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 530 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

19 
Proiect de hotărâre nr. 464/2020  privind aprobarea modificării și completării 

Statutului Asociației de Dezvoltare Intercomunitară Sistem Integrat de Gestionare 
a Deșeurilor județul Arad și a încheierii actelor adițional nr. 4 la Statut  

- iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Supun la vot. Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 531 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

20 
Proiect de hotărâre nr. 459/2020 privind acordarea unui mandat special 

reprezentantului Unității Administrativ – Teritoriale Municipiul Arad, în  Adunarea 
Generală Ordinară a Acționarilor al S.C. Compania de Apă Arad S.A. 

 – iniţiativa primarului 

  Dl. Bognar L: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 532 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

21 
Proiect de hotărâre nr. 465/2020 pentru modificarea și completarea Hotărârii 

Consiliului Local al  Municipiului Arad nr. 252/2020 privind delegarea gestiunii 
serviciului de salubrizare privind activitatea de dezinsecție, dezinfecție şi 

deratizare în municipiul Arad pentru atribuirea acordului-cadru, cu modificările şi 
completările ulterioare– iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - S-a discutat în comisii. Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 533 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

22 
Proiect de hotărâre nr. 477/2020 privind stabilirea numărului și al cuantumului 
burselor acordate în învățământul preuniversitar de stat din Municipiul Arad 

pentru anul școlar 2020-2021 – iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Da. Vă rog, doamna consilier!  
Dna Aur C: - Bun-ziua! Din păcate, după cum se ştie, elevii, din septembrie, nu au 
primit burse de merit, burse de studii şi burse de performanţă. Când vorbim despre 
aceste tipuri de burse, vorbim despre cei mai buni elevi ai oraşului nostru, vorbim 
despre elevii eminenţi, despre elevii olimpici. Din punctul meu de vedere, este absolut 
inadmisibil ca pe aceşti copii harnici, aceşti copii muncitori, care, cu mare probabilitate, 
vor fi elitele Aradului, să îi lipsim de aceşti bani şi să le tăiem aripile. Vorbim despre o 
Românie educată, prin urmare aş dori foarte mult o atenţie sporită în ceea ce priveşte 
elevii. Mulţumesc frumos! 
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Dl. primar: - Mulţumesc frumos. De acord cu tot ce spuneţi, cu nuanţa că, noi, astăzi, 
aprobăm acordarea, nu tăierea.  
Dna Aur C: - Ştiu. Ştiu! Dar vorbim de burse sociale, iar bursele de merit, de 
performanţă şi de studii nu se regăsesc.  
Dl. primar: - Da. Doriţi să vă dau o explicaţie acum?   
Dna Aur C: - Vă rog! 
Dl. primar: - Ca toate U.A.T.- urile, aveai alocări bugetare, pe care ţi le-ai făcut prin 
votul consiliului pentru burse, care cuprindea: burse sociale şi burse de merit, conform 
legii. Unele U.A.T.- uri nu au dat aproape nimic. Nu asta este important! Noi aveam, 
vorbesc din memorie, mi se pare, un cuantum de 60 de lei, pentru bursele sociale şi nu 
mai ţin minte pentru cele de merit. Acum, recent, Guvernul, din pix, obligă toate U.A.T.-
urile să acorde 100 de lei bursă socială. Şi atunci, practic, anvelopa bugetară care a 
fost gândită pentru întreg calupul, nu poţi să nu respecţi legea, deşi s-a greşit, pentru 
că nu s-a asigurat şi finanţarea, este foarte uşor, de undeva de sus, să zici: „de mâine 
plăteşte aproape dublu”, dar să nu-ţi asigure nicio sursă de finanţare. Şi atunci, pentru 
a nu mai întârzia, pentru că noi, prin Asociaţia Municipiilor, suntem într-un dialog foarte 
apăsat, dincolo de culorile politice, cu Guvernul şi cu celelalte dinainte, pentru că ne-au 
încărcat cu o sarcină fiscală pe toţi din ţară, fără să asigure şi bugetarea, dar pentru a 
nu mai întârzia acest ping-pong, aşteptăm şi noi acum să vedem cu cine dialogăm la 
Bucureşti, am dat drumul la bursele sociale, cu valoarea stabilită de lege şi cum ne 
lămurim cu Guvernul, le dăm şi pe cele de merit. Cu precizarea că tot guvernele 
anterioare au stabilit că merit este de la nota 8,50. Nu vreau să fac nicio apreciere, dar 
când eram eu elev şi student, merituoşii erau 9,50 – 9,75. Dacă vă uitaţi la multe 
instituţii de învăţământ, unele, nu cele mai performante, dacă analizăm rezultatele la 
bacalaureat, aproape toţi au 8,50. Dar acesta este alt subiect. Deocamdată, avem banii 
pentru cele sociale, mărite şi le acordăm. Şi cum ne lămurim cu Guvernul, indiferent cu 
care ministru va fi acolo, cum să reglăm partea, că ne-au încărcat financiar, fără nicio 
sursă de finanţare, le dăm şi pe celelalte.  
Dna Aur C: - O secundă – şi copiii vor primi retroactiv banii?  
Dl. primar: - Sigur, dacă este dreptul lor, dar acum, vă daţi seama, dacă asta a fost 
bugetarea noastră, când ai împărţit, este şi la sfârşit de an şi te trezeşti că trebuie să fie 
până aici, ea tot atât a rămas. Vă rog, doamna director economic! 
Dna Grozavu C: - Cum v-am explicat şi la comisii, sumele din TVA de la bugetul de 
stat se vor aloca prin legea bugetară anuală, adică începând de anul viitor. Acest HGR 
s-a dat în luna decembrie. Noi am făcut efort financiar ca să alocăm din bugetul local, 
la un nivel a 100 de lei, pentru cele sociale, a fost tot ce am putut să facem noi în 
momentul acesta. Restul se va reglementa şi se va aloca prin legea bugetară anuală. 
Dl. Bognar L: - Da. Mulţumesc.  
Dna Aur C: - Mulţumesc. Aş dori să se consemneze faptul că domnul primar a spus că 
elevii vor primi retroactiv banii. Mulţumesc frumos.  
Dl. primar: - Sigur. 
Dl. Bognar L: - Da. Trecem la vot.   

Cine este pentru?  
Unanimitate -23 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 534 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
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23 
Proiect de hotărâre nr. 481/2020 privind modificarea Hotărârii nr. 192/2017 a 

Consiliului Local al Municipiului Arad privind Regulamentul de desfășurare a 
activităților comerciale și al piețelor în municipiul Arad, cu modificările și 

completările ulterioare și a Hotărârii nr. 235/2020 a Consiliului Local al 
Municipiului Arad privind aprobarea unor măsuri pentru transformarea unor 
străzi din municipiul Arad în zone pietonale, cu modificările și completările 

ulterioare– iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Putem să trecem la vot. Avem avizele favorabile ale comisiilor.  
Dl. Vlad C: - Domnul Meszar a propus în comisie analizarea transformării în zonă 
pietonală a zonei bazinului Polivalentă, ceea ce a fost înainte zonă pietonală de acum 
douăzeci şi ceva de ani, de când am fost eu la înot şi s-a transformat brusc în zonă cu 
trafic. Nu ştiu, dacă domnul Meszar doreşte să depună amendament, dacă nu, aş 
propune eu ceva în direcţia aceasta – „ca să se includă inclusiv zona aceasta ca zonă 
pietonală (n.n. zona Polivalentă Bazinul de inot)”.   
Dl. primar: - O să rog, dacă se doreşte, să se facă proiect separat, să treacă pe la 
Comisia de sistematizare a circulației şi nu aşa, cu un amendament, repede. Că este 
treabă de trafic, este decizia celor de la naţională, locală!  
Dl. Vlad C: - Am înţeles. 
Dl. primar: - Mai ales că avem, la momentul la care s-a..., ştiu, este un subiect delicat, 
la momentul la care s-a deschis acolo traficul, am avut inclusiv documente de la ISU şi 
de la Poliţie că în caz că este nu ştiu ce incendiu, nu au acces şi trebuie deschis. Şi 
atunci, nu vreau să luăm o decizie, să greşim.  
Dl. Codrin V: - Am înţeles.  
Dl. primar: - Bun.  
Dl. Bognar L: - Da. Rămâne să fie analizată atunci, această propunere. Acum, la 
proiectul de hotărâre existent, vă rog să ne pronunţăm votul. Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 535 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

24 
Proiect de hotărâre nr. 475/2020 privind modificarea repartizării excedentului 

bugetar al Municipiului Arad - iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Da. Putem trece la vot.  
Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 536 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. Bognar L: - La următorul proiect,  

25 
Proiect de hotărâre nr. 476/2020 privind rectificarea Bugetului General de venituri 

și cheltuieli al municipiului Arad pentru anul 2020 – iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Aici avem o rectificare propusă, adică amendament, scuze. Îi dau citire: 
-„Se suplimentează cu suma de 185 mii lei creditele bugetare alocate ordonatorului de 
credite Municipiul Arad, la Capitolul 55.02 „Tranzacţii privind datoria publică şi 
împrumuturi”, titlul de cheltuieli „Dobânzi”: 
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-„Se alocă credite bugetare în sumă de 75 mii lei la Capitolul 65.02 „Învăţământ”, titlul 
„Alte cheltuieli” (Burse) pentru următorii ordonatori de credite: Şcoala Gimnazială 
„Regina Maria” – 17 mii lei; Şcoala Gimnazială „Avram Iancu” - 8 mii lei; Şcoala 
Gimnazială „Aurel Vlaicu” - 45 mii lei; Seminarul Teologic Ortodox – 5 mii lei. Se 
stabilesc credite bugetare în sumă de -260 mii lei la titlul „Plăţi efectuate în anii 
precedenţi şi recuperate în anul curent” (-165 mii lei la Capitolul 51.02 „Autorităţi 
publice şi acţiuni externe” şi -95 mii lei la Capitolul 70.02 „Locuinţe, serviciu şi 
dezvoltare publică). Supun la vot acest amendament. Aveţi o intervenţie?  
Dna Aur C: - Da. Vă rog frumos! 
Dl. Bognar L: - Da. Vă rog!   
Dna Aur C: - Vă rog frumos să-mi spuneţi la „Alte cheltuieli” (Burse), despre ce burse 
vorbim aici?  
Dl. primar: - O rog pe doamna director economic să vă explice, dânsa a făcut calcule, 
i-a scăpat ceva la rectificare şi îi mai trebuiau nişte bani pentru burse şi ceva la nu ştiu 
ce acolo. Da. Vă rog! 
Dna Grozavu C: - Da. Din cauză că avem 40 de ordonatori de credite în învăţământ, 
bineînţeles că ne luăm informaţia de la ei, la întocmirea proiectului de hotărâre am avut 
un calup de informaţii şi, între timp, ne-au venit un pic altfel de informaţii, în sensul că 
la Fondul de burse, la şcolile acestea, ca să se plătească pe schema pe care aţi 
aprobat-o astăzi, este necesară această suplimentare cu sumele acelea. Este vorba de 
bursele sociale pe schema aprobată deja. 
Dl. Bognar L: - De acord. Deci, vă rog atunci votul dumneavoastră pentru primul 
amendament. Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 
Dl. Bognar L: - Supun la vot proiectul de hotărâre, în ansamblu. 

Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 537 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Dl. Bognar L: - Mulţumesc. Următorul punct. 

26 
Proiect de hotărâre nr.419/2020  privind aprobarea modificării tarifului de operare 

a Stației de Compostare în Tunel Arad, prin încheierea unui Act Adițional la 
Contractul nr. 908/2018 de delegare prin concesiune a gestiunii activităților 

componente de operare a stațiilor care fac parte din Sistemul Integrat de 
Management al Deșeurilor (SMID) de la nivelul județului Arad, după cum 

urmează: Operarea Staţiei de Compostare (activităţi de compostare a deşeurilor 
biodegradabile) în Tunel judeţul Arad şi transportul reziduurilor rezultate către 

depozitul conform existent din judeţul Arad - iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Da. Avem avize favorabile. Avem şi un amendament. Da. Vă rog, 
domnule consilier! 
Dl. Buruc C: - În urma discuţiilor din comisii cu reprezentanţii operatorului FCC, am 
înţeles, de fapt, care este problema – ADI Deşeuri, la întocmirea caietului de sarcini 
pentru licitaţie, a estimat eronat, total eronat, cantitatea de deşeuri care trebuie 
colectate pentru staţia respectivă. Ei au trecut 34 de mii de tone. Domnii de la FCC au 
spus că ei pot să fie cât de cât rentabili la 22 de mii de tone. În momentul de faţă 
suntem la 4.000 de tone colectate. Amendamentul meu este în felul următor: odată cu 
asigurarea cantităţii de 22 de mii de tone material reciclabil, se va recalcula acest tarif, 
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prin scăderea acestuia. Nu putem să-i cerem unui operator privat să vină cu.., ar trebui 
să căutăm totuşi greşeala la cei de la ADI Deşeuri şi să le cerem explicaţii, în mod 
public, de ce s-au făcut aceste clacule. Şi dacă aceşti specialişti, pe care i-au 
contractat ei, ca să facă această estimare, mai lucrează cu noi sau nu ? Pentru că este 
foarte mare această diferenţă! 
Dl. primar: - Am înţeles. Ceea ce spuneţi dumneavoastră mi se pare foarte corect. 
Practic, amendamentul este da, creşte preţul pentru că, deocamdată, cantitatea este 
prea mică, dar la momentul la care cantitatea urcă, pentru că se va începe colectarea 
selectivă şi se va aduna tot mai mult, atunci, de asemenea, preţul să coboare, astfel 
încât să fie nu doar plusuri, ci şi minusuri. Mie mi se pare mai mult decât ok ceea ce 
spuneţi.  
Dl. Bognar L: - Da. Vă rog, domnule consilier! 
Dl. Stana F: - Acest proiect a fost supus votului în consiliul local şi acum aproximativ o 
lună şi noi recunoaştem că este, într-adevăr, o problemă. În acelaşi timp spunem că 
soluţia pentru această problemă nu este creşterea preţului, ci creşterea eficienţei 
acestui serviciu, a felului în care el funcţionează. Şi aici vreau să întreb persoanele din 
departamentul tehnic – cu cât s-a îmbunătăţit colectarea, prin distribuirea de noi 
tomberoane, prin atragerea de noi zone în acoperirea acestui serviciu, de la ultima 
şedinţă până acum? Adică, dacă noi nu facem nimic decât să cerem bani de la 
cetăţeni, nu văd aceasta ca fiind o soluţie. Cred că trebuie să mergem tehnic să 
rezolvăm problema şi abia după aceea să venim să le cerem bani oamenilor.  
Dl. primar: - Da. Parţial corect, dar puneţi în balanţă următorul lucru: la capătul 
cercului, să spunem sau firului este firma privată, care are tunelul. Corect! Ea este 
nerentabilă, aşa cum spunea şi domnul consilier Buruc, dacă nu are un preţ 
corespunzător, îşi închide business-ul, ceea ce înseamnă că, pentru municipalitate şi 
pentru cetăţean, este mai rău decât este acum. Mi se pare foarte corect ceea ce a spus 
domnul consilier Buruc – da – se poate creşte preţul, te înţelegem, pentru că este un 
proces în desfăşurare şi procesul de colectare selectiv este în implementare şi pe 
măsură ce el creşte şi îţi cresc cantităţile, vom veni din nou aici şi ţi-l scădem. Cum 
este corect şi ce spuneţi dumneavoastră, de a se monitoriza dacă se fac paşi în 
procesul de selectare. Dar astăzi şi acum noi nu putem să, adică putem, prin vot, dar 
aceea înseamnă că riscăm ca ei, de mâine, să zică: „bun, ok, ne pare rău, noi 
închidem, rămâneţi cu ele în faţa casei! Să fiţi sănătoşi!”.  
Dl. Bognar L: - Aş dori să intervin şi eu că sunt împreună cu domnul consilier în 
comisie. Deci, noi, aşa am reţinut din discuţie, în Comisia de Buget, comisia 
economică, că nu creştem preţul la populaţie, prin această hotărâre, adică să clarificăm 
- votul  nostru nu creşte preţul la nivelul populaţiei!  
Dl. primar: - Nici nu l-ai putea, că acela este la alt vot. Este mult mai complicat, îţi 
trebuie aprobare de la Ministerul Mediului, este pe proiectul european! 
Dl. Stana F: - Adică, RETIM-ul va accepta să plătească în plus acest tarif şi nu se va 
duce la beneficiarul final, la cetăţeni, să le crească preţul! Adică, va accepta să pună 
din buzunar banii aceştia, pentru că întreg sistemul, la nivel judeţean, nu funcţionează 
cum trebuie, corespunzător, deci haideţi să fim serioşi, serviciul acesta nu este de şase 
luni implementat, este de ani de zile şi de ani de zile este deficitar şi trebuia să 
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funcţioneze! Păi haideţi, în două luni, să-l punem să funcţioneze şi după aceea, dacă 
mai trebuie bani, mai dăm bani, dacă nu, nu!  
Dl. primar: - Atenţie! Noi nu dăm nici un ban!  De unde dăm noi bani?  
Dl. Stana F: - Ok! Aţi înţeles ce am vrut să spun!  
Dl. primar: - Păi nu, haideţi să nu ne jucăm de-a cuvintele! Deci, municipalitatea sau 
cetăţeanul, în acest moment,… 
Dl. Stana F: - M-am referit la cetăţean, care va scoate din buzunar, pentru că RETIM-ul 
se va duce acolo să ceară, să-şi acopere… 
Dl. primar: - Cetăţeanul, deocamdată,  nu va scoate, pentru că o mărire de tarif… 
Dl. Stana F: - Acum nu, dar peste două luni, da!  
Dl. primar: - Domnule Stana, să fiţi sănătos şi să fiţi tot în consiliu local şi peste două 
luni!  
Dl. Stana F: - Asemenea!  
Dl. primar: - Cetăţeanul din Arad nu poate avea un tarif mărit, chiar dacă vrea RETIM-
ul sau altcineva, fără a se aproba în consiliul local, tarifele. Noi lucrăm cu tarife 
gestionate, nu la licitaţie, şi aprobate aici! Ultima dată când s-au mărit nişte tarife, s-a 
venit cu propunere şi s-a făcut vot în consiliu.  
Dl. Stana F: - De câte ori a fost majorat tariful operatorului RETIM? 
Dl. primar: - Nu acesta este subiectul dezbaterii noastre de astăzi! 
Dl. Stana F: - Eu cred că este relevant! 
Dl. primar: - Dacă dumneavoastră doriţi să o facem, nu am nimic împotrivă, dacă doriţi 
să vă întâlniţi cu cei de la A.D.I., răspunsul cel mai uşor era să vi-l dau „domnule, nu-i 
treaba Primăriei, este a A.D.I. Deşeuri”. Îl rog şi pe domnul… 
Dl. Bognar L: - Domnul Meszar a avut prima dată… 
Dl. Meszar A: - Şi eu am vrut doar să specific ce aţi specificat dumneavoastră, ce s-a 
discutat ieri, în comise – că cetăţeanul nu este afectat de această creştere, 
deocamdată.   
Dl. Bognar L: - Da. Domnul consilier Bîlcea! 
Dl. Bîlcea O: - Mulţumesc. Scurt. Să închidem această discuţie. Este adevărat ce s-a 
discutat aici, faptul că studiul de fezabilitate prin care s-a implementat proiectul de 
deşeuri în judeţul Arad, conceput în 2008, este depăşit. Pentru discuţia generală este 
nevoie ca, în anul 2022, când expiră contractul cu actuala societate, A.D.I. Deşeuri are 
nevoie de o nouă strategie pe tot judeţul, pentru că în momentul de faţă, împărţirea  pe 
cinci zone este deficitară şi diversele probleme trebuie rezolvate şi nu vreau să insist, 
dar aş vrea, domnule Stana şi stimaţi domni şi doamne consilieri, să vă spun şi 
următorul lucru: conform contractului, firma FCC, dacă nu se va aproba acest tarif, 
firma FCC va da în judecată pe cineva, pe A.D.I. Deşeuri. A.D.I. Deşeuri va trebui, 
probabil, să ia în garanţie pe cine nu a votat. Este un cerc vicios, la care va trebui să 
găsim o soluţie. Este adevărat ce spuneţi dumneavoastră, că sunt mai multe etape, iar 
prima etapă este să dăm drumul la un contract între A.D.I. Deşeuri şi FCC să producă, 
să spunem aşa, să producă efecte, iar după, în discuţia FCC – RETIM, vom vedea ce 
se întâmplă. Dar, repet, vă dau dreptate, că pentru următorul ciclu, A.D.I. Deşeuri, 
împreună cu toate primăriile din judeţ şi aici intră inclusiv Primăria Arad, va trebui să 
regândească sistemul de colectare a deşeurilor în Arad. Mulţumesc.  
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Dl. primar: - Eu aş face o singură precizare – să înţelegem, şi nu  dau indicaţii, cumva,  
rolul nostru şi nu mă refer la al meu, în nume personal, ca primar ales şi al 
dumneavoastră, ca şi consilieri aleşi,  noi suntem aici ca să apărăm interesul 
cetăţeanului şi al Primăriei, al municipalităţii, interesul general. În speţa în cauză, 
primăria nu plăteşte şi nu este obligată să plătească nimic, cetăţeanului nu i se 
majorează şi nu trebuie să plătească nimic. Prin urmare, riscăm doar să, l-am mai 
blocat o dată, pentru a ne lămuri, că aţi spus că nu aţi primit materialele la timp, aşa că 
nu văd unde ar fi problema, privită din acest punct de vedere. Şi da, ce spunea domnul 
consilier Stana, poate fi o lămurire cu cei de la ADI, unde, aşa cum vă spunea domnul 
fost vicepreşedinte, care s-a ocupat de la ADI, noi am avut discuţii şi ultima dată cu 
Ministerul Mediului, sunt multe lucruri perimate acolo şi care nu mai corespund astăzi, 
dar încercăm să le împingem cât putem şi să le aducem la suprafaţă, fiind conştienţi că 
avem între două rele, dacă pot să spun aşa, avem nevoie şi de staţie de compostare şi 
de groapă de gunoi şi de FCC şi de operator, chiar dacă el se numeşte RETIM şi are 
contract acum, decât să păţim chiar ca în alte oraşe, care s-au trezit cu operatorii că au 
închis şi au plecat, pentru că nu mai le era rentabil şi atunci ai rămas şi cu problema 
mare şi cu tot nerezolvată. Mulţumesc frumos.   
Dl. Bognar L: - Da. Mulţumesc. Trecem la vot. Cine este pentru? A, da. Deci, 
amendamentul. Scuze! Supun la vot amendamentul, prima dată.  

Cine este pentru? Unanimitate – 23 consilieri prezenţi.  
Dl. Bognar L: - Mulţumesc. Supun la vot proiectul de hotărâre, în ansamblu. 

Cine este pentru? 16 voturi pentru și 7 împotrivă (dna Sabău, dl. Vlad C., dl. Vlad S., 
dl. Costea, dl. Curcanu, dl. Mayer, dl. Stana) – 23 consilieri prezenţi.  

S-a adoptat Hotărârea nr. 538 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. Bognar L: - Da. Mulţumesc.  
Dl. primar: - Pot să întreb aşa, ca tehnică legislativă? Aţi fost pentru amendament? Şi 
împotriva proiectului? 
Dl. Vlad S: - ...intrăm în istorie! (nu se înțelege ce spune). 
Dl. pimar: - Nu intraţi, staţi liniştit! Cu aşa ceva nu se întră în istorie, doar la 
Caţavencu! Mulţumesc frumos! 
Dl. Bognar L: - Da. Vă rog! Vă rog! Să revenim la ordinea de zi. Punctul 27. 

27 
Proiect de hotărâre nr. 484/2020 privind aprobarea procesului-verbal/stenogramei 

ședinței extraordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 
16.11.2020- iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - Supun la vot.Cine este pentru? 
22 pentru și o abţinere (dl. Paşca, nu a fost prezent la şedinţa din 16.11.2020) 

– 23 consilieri prezenţi.  
S-a adoptat Hotărârea nr. 539 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

28 
Proiect de hotărâre nr. 483/2020 privind alegerea viceprimarilor Municipiului Arad 

- iniţiativa primarului 

Dl. Bognar L: - În continuare..Vă rog! 
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Dl. primar: - O rog pe doamna secretar să vă prezinte procedura. Dacă nu mă înşeală 
memoria, la începutul constituirii consiliului, s-a votat Comisia de numărare şi este câte 
un reprezantant de la fiecare. Bănuiesc că nu aveţi nimic împotrivă să fie comisia de 
numărare, că după vot, trebuie să avem… 
Dl. Stana F: - Am avut asemenea comisie desemnată, parcă, în prima şedinţă… 
Dl. primar: - Da! Același lucru am spus – cred că sunteţi de acord să rămână aceeaşi, 
nu ne mai facem de lucru! 
Dl. Stana F: - Normal! 
Dl. primar: - Că este de la fiecare câte un reprezentant. Deci, este şi număr impar, că 
sunt cinci. Bun. Doamna secretar, vă rog să prezentaţi procedura! 
Dna Stepanescu L: - Înainte de a prezenta procedura, doresc să fac o rectificare - la 
votul precedent au fost 22 de voturi şi o abţinere (domnul Paşca), pentru că nu a fost 
prezent la ultima şedinţă. Este corect aşa!  
Dl. Bognar L: - Da. Mulţumesc frumos. Deci, atunci, vă rog, Comisia de validare, 
numărare. 
Dna Stepanescu L: - Cu privire la procedura de organizare şi desfăşurare a votului 
secret pentru alegerea viceprimarilor, sediul materiei, cadrul legal  este reglementat de 
articolul 152 din Codul Administrativ, care impune, în primul rând, o procedură de vot 
secret asupra căreia doresc să atrag atenţia, în mod deosebit, trebuie respectată cu 
stricteţe. Este nevoie de majoritatea absolută, nu consider că sunt controverse cu 
privire la acest subiect, majoritatea absolută înseamnă 12 voturi pentru şi este definită 
de articolul 5 din Codul Administrativ, Ordonanţa de urgenţă nr. 57/2019. Proiectul de 
hotărâre este structurat pe două articole: articolul 1 pentru primul viceprimar, primul 
post de viceprimar, articolul 2 este  dedicat pentru alegerea celui de-al doilea 
viceprimar. S-au realizat buletine de vot secret. Acesta este modelul de buletin, singura 
distincţie între cele două buletine este că pe unul scrie “viceprimar 1”, pe celălalt 
“viceprimar 2”. Simpla numerotare cu cifre arabe nu arată întâietatea unuia dintre 
viceprimari faţă de celălalt. 
Dl. primar: - Doamna secretar, nu au cum să le încurce că, oricum, sunt separate !  
Dna Stepanescu L: - Buletinul de vot are o ştampilă de control, care este sigiliul 
consiliului local, doar astfel de buletine de vot sunt valabile. Se votează pe articole. 
Comisia de velidare a rezultatului alegerii votului secret este desemnată prin hotărârea 
consiliului local, pe funcţii, fiecare grup politic a desemnat un reprezentant. În cazul  
absenței unuia din acei consilieri, va fi înlocuit de altcineva din grup. Se pun la 
dispoziţie, se formulează depuneri de candidatură, se înscriu în careurile buletinului 
votului secret în ordine alfabetică, domnul preşedinte de şedinţă va chema, va invita 
consilierii la cabina de vot, vom aduce urna de vot pe masa preşedintelui de şedinţă, se 
vor introduce buletinele de vot în fanta urnei, după care, Comisia de validare a 
rezultatelor se va retrage în camera alăturată, unde este organizat biroul său pentru 
numărarea voturilor. 
Dl. primar: - Dacă permiteţi unui inginer să vă traducă ceea ce v-a spus un jurist. 
Avem două posturi de viceprimar, distincte. Se face propunere pentru primul loc de 
viceprimar, comisia tehnică merge la calculator, unde pune în căsuţe propunerile, se 
întoarce, predă buletinele doamnei secretar, domnul preşedinte de şedinţă, în ordine 
alfabetică, cheamă pe fiecare, merg, votează, pune urna aici, pune voturile în urnă. 
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Comisia desemnată, am pregătit o sală de aici, cu două mese, că nu durează atâta, 
merg, numără voturile, există proces-verbal pregătit, în care trece rezultatul, vine, vi-l 
prezintă. S-a închis articolul 1 cu primul viceprimar, la vot. Se fac propuneri pentru al 
doilea viceprimar, se duc să tipărească, fumaţi o ţigară, na, dacă doriţi, vine înapoi, se 
reia aceeaşi procedură. Comisia îşi preia după aceea urna, completează procesul-
verbal, dă rezultatul. Şi cred că după aceea mai trebuie jurăminte, nu? Sau nu mai 
trebuie viceprimarii să jure? Nu mai trebuie să juraţi. Am înţeles. Mulţumesc frumos. 
Dl. Cheşa I: - Cei doi viceprimari trebuie să se aleagă pe un singur buletin de vot, 
doamna Lilioara Stepanescu, nu pe două buletine de vot! Pe un singur bulletin de vot! 
Dna Stepanescu L: - Nu există o astfel de procedură descrisă, ci se votează pe 
articole, dacă vă amintiţi, eraţi consilier şi în vechiul mandat, tot aşa s-a desfăşurat 
alegerea viceprimarilor. 
Dl. Cheşa I: - Bun. Să înţeleg, doamna Stepanescu, că un grup de consilieri poate să 
propună, din acelaşi grup, la ambele voturi, consilieri din grupul lor?  
Dna Stepanescu L: - Şi nu numai grupurile, chiar şi consilierii individuali, scrie legea, 
că pot să formuleze propuneri ! 
Dl. Cheşa I: - Nu este corect, doamna Stepanescu!  
Dl. primar: - Dacă-mi permiteţi, tot cu logica de inginer – ce spuneţi dumneavoastră ar 
însemna că există o posibilitate ca un candidat să iasă câştigător pe ambele posturi de 
viceprimar. Sau varianta a doua – un candidat care pierde pentru primul vot de 
viceprimar, să nu mai aibă posibilitatea să mai candideze şi pentru a doua oară. Legea 
nu prevede aşa ceva. Sunt două posturi distincte, fiecare cu votul său, separat. 
Propuneri separate, vot separat. Aşa este democratic şi corect! 
Dl. Cheşa I: - Da, este democratic şi corect în ideea dumnevoastră! Legea nu este 
aşa, domnule primar! Vă rog frumos, doamna Stepanescu să vă uitaţi atent! Faceţi un 
singur buletin de vot, cum scrie legea! Nu aveţi dreptul să faceţi două buletine de vot, 
ca un anumit grup să-şi pună doi candidați!  
Dl. primar: - Cum să nu?  
Dl. Cheşa I: - Nu s-a mai auzit aşa ceva, doamna Stepanescu! V-am spus şi înainte de 
şedinţă, vă repet şi acum, în plen! Un singur buletin de vot, unde unul eu, ca şi 
consilier, pot să pun ştampila pe doi viceprimari! Logic şi normal!  
Dl. Bognar L: - Doamna secretar, vă rog! Nu. Deci practic… 
Dna Stepanescu L: - Prevederea legală la care faceti referire s-a abrogate. Aşa cum 
este legea acum, aceasta este procedura legală, pe care v-o recomand să o respectaţi 
şi pe care mi-o asum, în totalitate, pentru legalitate!  
Dl. Cheşa I: - Vă rog să se consemneze în stenogramă că doamna Stepanescu îşi 
asumă aşa ceva! Pentru că eu nu mă voi opri aici. Am citit ieri şase ore legea şi nu este 
adevărat ce spuneţi dumneavoastră, nici legal, nici constitutional, să ştiţi! 
Dl. Paşca M: - Dacă-mi permiteţi? Nici nu este logic ceea ce spune domnul coleg, 
pentru că în situaţia în care, dau un exemplu - la primul post de consilier se votează şi 
câştigă cineva din primul tur, nu poţi împiedica un alt consilier sau acelaşi consilier să 
candideze pentru al doilea post de viceprimar, care, poate, nu a ieşit sau … 
Dl. primar: - Nu există două tururi! Există un post de viceprimar şi un post de 
viceprimar! Nu amestecaţi, vă rog! Haideţi să trecem peste etapa aceasta! Avem 
secretar general de primărie, care este jurist, ne-a explicat procedura. Trecem la 
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punerea ei în aplicare! Având în vedere acest lucru, trebuie făcute propuneri pentru  
candidatura de la primul post de viceprimar. Având în vedere că de-abia din acest an 
avem noul Cod Administrativ, care prevede şi dreptul primarului de a face propuneri, 
până acum fiind doar dreptul consilierilor, daţi-mi voie şi mie, în calitate de primar, să-l 
propun pe domnul Lazăr Faur. Rog să se consemneze! Şi vă rog, dacă mai sunt şi alte 
propuneri, să faceţi propuneri pentru viceprimar. 
Dl. Bognar L: - Vă rog. 
Dl. Buruc C: - Grupul PSD îl propune pe domnul Ilie Cheşa.  
Dl. Vlad S: - Grupul USR îl propune pe Florin Stana. 
Dl. Bognar L: - Da. Trei propuneri până acum. Mulţumesc!  
Dl. primar: - Rog staff-ul tehnic să meargă la calculator, în ordinea propunerilor, avem 
trei căsuţe şi se aduce şi ştampiluţa cu vot. Luăm o pauză de o ţigară? Ipotetic. Vă 
mulţumesc.  

P A U Z Ă.. 
(n.n. se pregătesc buletinele de vot pentru primul post de viceprimar) 

 
Dl. primar: - Dragi colegi, vă rog încetul cu încetul să luăm loc în sală.  
Dl. Bognar L: - Verificăm urna înainte sau nu? Verificăm urna, totuşi! Pentru moment, 
Comisia de validare…, vă rog luaţi loc şi la sfârşit…Urna este goală… 
Dl. primar: - Rog consilierii să vină în sală! Văd oameni lipsă! Vă rog să-i sunaţi pe 
colegii care lipsesc! Şi voi coborâţi şi staţi la urcare, să nu urce nimeni! Am rugat să nu 
fie nimeni la balcon pentru că nu are acoperiş cabina şi am şi tras-o mai încoace puţin, 
să nu fie nicio discuţie.  
Dl. Bognar L: - Deci s-au luat măsurile necesare.. 
Dl. primar: - Vă rog, cine lipseşte? Domnul Paşca, cine mai lipseşte? 
Dl. Bognar L: - Vă rog, colegii, să-l anunţaţi, ca să putem începe procedura de vot, în 
ordine alfabetică. 
Dl. primar: - Sunaţi-i! Bun. Timp în care cred că putem începe, că îi ia în ordine 
alfabetică. Putem să începem? Este toată lumea? Este constituită. La final, comisia va 
lua urna. Aţi văzut, urna este goală, domnul preşedinte sau cine citeşte, doamna 
secretar? 
Dl. Bognar L: - Eu citesc!  

Dl. primar: - Domnul preşedinte, ok, şi daţi 
câte un bulletin de vot. Vi le dă doamna 
secretar, că dumneavoastră sunteţi consilier! 
Vă rog! Mulţumesc!  
(n.n. În acest moment se desfăşoară votul 
secret pentru alegerea viceprimarilor – 
domnul preşedinte de şedinţă înmânează 
buletinul de vot, pe rând, consilierilor locali, 
după care, fiecare consilier local intră în 
cabina de vot şi votează, apoi introduce 
buletinul de vot în urnă). 

Dl. Bognar L: - Doamna consilier Aur Csilla, vă rog! Domnul consilier Bîlcea, vă rog! 
Urmez eu – Bognar Levente!  
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Dna Stepanescu L: - Domnul consilier Buruc!  
Dl. Bognar L: - Domnul consilier Cheşa! Domnul consilier Costea, vă rog! Domnul 
consilier Curcanu urmează. Da. Vă rog! Domnul consilier Faur, vă rog! Domnul 
consilier Fordon, vă rog! Domnul consilier Galea! Domnul consilier Ilioni! Domnul 
consilier Korodi! Domnul consilier Mariş, vă rog! Domnul consilier Mayer! Domnul 
consilier Meszar! Dna consilier Naaji! Doamna consilier Sabău! Scuze! Domnul Paşca, 
am sărit! Domnul consilier Paşca! Acuma, vă rog, doamna Sabău Daniela, mă scuzaţi! 
Domnul consilier Stana! Urmează domnul consilier Vlad Codrin Dacian! Scuze! Da. 
Greşeala mea, recunosc! Urmează domnul consiler Vlad Sergiu Cosmin! Felicitări! 
Aşa, scuze! Doamna Vornicu Dorina! Şi doamnna consilier Waas Liliana!   
Dl. primar: - Mulţumesc frumos! Rog Comisia, fiecare membru, de la fiecare grup 
parlamentar, am înţeles că de la UDMR este domnul Bognar, are formular, luaţi urna şi 
mergeţi dincolo.   
Dl. Bognar L: - Domnul Mariş, domul Costea, doamna Aur Csilla, doamna Vornicu 
Dorina Stela, vă rog!  
(n.n. în acest moment se numără voturile pentru viceprimar 1). 
REZULTATUL votului secret 
Dl. Bognar L: - Da. Vă rog să ocupaţi loc. Avem rezultatul votului. Şi o rog pe doamna 
consilier Vornicu Dorina Stela să dea citire procesului-verbal.  

Dna Vornicu D: - Astăzi, 18 decembrie 2020, 
în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local 
al Municipiului Arad, Comisia de validare a 
rezultetelor votului secret pentru perioada 
mandatului 2020-2024, desemnată prin 
Hotărârea Consiliului Local al Municipiului 
Arad nr. 475/2020 a exercitat sub 
responsabilitatea sa operaţiunile privind votul 
secret desfăşurat cu privire la alegerea 
viceprimarilor municipiului Arad pentru 
mandatul 2020-2024. Comisia a consemnat 

următoarele rezultate: pentru votul acordat primului loc de viceprimar, consilieri 
prezenţi la şedinţă – 23, buletine de vot distribuite – 23, consilieri care s-au abţinut de 
la vot şi au anunţat - 0, voturi nule – 0. Numele şi prenumele candidaţilor şi rezultatele 
votului: domnul Faur Lazăr – 13 voturi, domnul Stana Florin – 7 voturi, domnul Cheşa 
Ilie - 3 voturi. Constatând legalitatea procedurii votului secret, Comisia validează 
rezultatele acestui vot, fiind desemnat domnul Faur Lazăr în funcţia de viceprimar al 
Municipiului Arad cu 13 voturi pentru şi 10 voturi împotrivă (n.n. sala aplaudă). Drept 
pentru care am încheiat prezentul proces-verbal, într-un exemplar, în condiţiile legii.   
Dl. Bognar L: - Îi mulţumim doamnei preşedinte şi aş dori să-l felicit pe domnul 
consilier Faur pentru funcţia de viceprimar. Domnule primar, vă rog! 
Dl. primar: - Mulţumesc frumos. Îl felicit şi eu. Înseamnă că am mână bună la ce 
propun. Trecem la al doilea viceprimar. Da? Că am aşa mână bună, doriţi să propun 
eu? Vă rog, propuneri pentru al doilea viceprimar!  
Dl. Bognar L: - Da. Vă rog!  
Dl. Vlad S: - Grupul USR îl propune pe domnul Stana Florin. 
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Dl. Bognar L: - Da. Vă rog!  
Dna Vornicu D: - Partidul Mişcarea Populară pe domnul Cristian Galea.  
Dl. primar: - Vă rog, nu se aude! 
Dl. Buruc C: - Grupul PSD îl propune pe domnul Ilie Cheşa. 
Dl. primar: - Pe? A, pe domnul Cheşa! Nu am auzit şi vă rog mai tare, la microfon, că 
se şi înregistrează, să înţelegeţi şi procedurile de la punctele de pe ordinea de zi, de ce 
insist – pentru că staff-ul tehnic, ulterior, stă cu căștile pe urechi şi vă face procesul-
verbal, pe care îl aprobaţi în următoarele şedinţe şi să înţeleagă ce se spune. Am 
înţeles. Deci, avem următoarele propuneri până acum: domnul Stana, domnul Galea, 
domnul Cheşa… 
Dl. Bognar L: - Şi grupul UDMR îl propune pe domnul Meszar Alexandru. 
Dl. primar: - Rog staff-ul tehnic să meargă la calculator. Pe dumneavoastră vă rog să 
luaţi pauză de o ţigară.  

P A U Z Ă 
(n.n. se pregătesc buletinele de vot pentru cel de-al doilea viceprimar) 

 
Dl. primar: - A terminat toată lumea ţigările, a terminat toată lumea aici! Vedeţi, 
tehnicul, bănuiesc că au terminat şi ei cu tipăritul. Verificaţi, daţi un semn celor care 
întocmesc buletinele, dacă sunt gata, să vină cu ele!   
Da. Nu este secret. Mă întreba doamna secretar, că discutase cu domnul Bîlcea şi cu 
domnul Sergiu Vlad, cu demisiile, dar am zis să terminăm cu procedura acum, nu ne 
întrerupem! Au venit cu buletinele? Că doar îl are în calculator, doar schimbă numele. 
Acum au fost parcă mai mulţi candidaţi, mai bagă o casuţă!  
Dacă sunt la “Diverse”, că aveam pe ordinea de zi, fiind ordinară, vreo problemă sau 
ceva, haideţi să parcurgem, ca să câştigăm timp. La “Diverse” este demisia, da. Am 
înţeles!   
După rezultatul votului secret,  
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Dl. Bognar L: - Deocamdată, toată lumea aşteaptă… 
 

1 
Dl. Cheşa I: - Aş avea eu la “Diverse”, domnule primar – L-aş ruga pe colegul nostru, 
domnul consilier Meszar să ne prezinte, în următoarea şedinţă, activitatea financiară şi 
tot ce se întâmplă la Clubul UTA, dacă este… 
Dl. Bognar L: - Vă rog, acum dacă-mi permiteţi, suntem înainte de alegeri şi 
persoanele care… 
Dl. Cheşa I: - Domnule preşedinte, nu v-am intrerupt! Azi m-aţi intrerupt de două ori! 
Dl. Bognar L: - Eu am calitatea de preşedinte, deocamdată!  
Dl. Cheşa I: - Domnule preşedinte, am dreptul la notificări, ca şi consilier! Domnule 
preşedinte, domnule Bognar, ce se întâmplă? Nu am voie să vorbesc? Ok. Nu mai 
vorbesc! Este vorba despre UTA Arad ! Domnul Meszar este obligat…. 
Dl. primar: - Se notează şi vă face, dacă doriţi, şi în scris!  
Dl. Cheşa I: - Ok. Mulţumesc.  
Dl. primar: - Acuma sper că nu –i cereţi pe loc!  
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Dl. Cheşa I: - Nu am cerut acum, domnule primar! Nu aţi fost atent! 
Dl. primar: - Mulţumesc. Îmi cer Scuze!  

2 
Dl. Costea: - Aş avea eu o întrebare pentru domnul primar: - În acest moment, în 
perioada sărbătorilor, există o problemă instituţională, din punctul meu de vedere, între 
DSP Arad şi Primărie. În momentul de faţă, din primul val al pandemiei, din primăvară, 
au fost detaşaţi medici şi asistente, angajaţi în cadrul primăriei, au fost detaşaţi la DSP, 
care au fost mobilizaţi spre vămi şi spre centrele de diagnosticare şi de tratament 
Covid. Problema este că din primăvară până în noiembrie DSP şi-a ţinut obligatia de 
ordonantor de credite şi a plătit salariile acelor angajaţi. Am înţeles că în această lună 
este o problemă – DSP nu plăteşte salariile angajaţilor şi cei de la DSP doresc ca 
primarul, Primăria Arad să plătească salarile angajaţilor detaşaţi. Acum este o 
problemă la nivel de… 
Dl. primar: - Haideţi să facem aşa: începem procedura de vot şi dau şi explicaţia.  
Dl. Costea: – Sigur.  
Dl. primar: - Aşa este cum aţi spus – banii vin de la minister, vin la DSP, DSP-ul îi dă 
Primăriei. Ei au modificat prin Legea nr.136/2020 şi ne-au permis în ultimele luni să 
facem detaşări şi fără să existe posturi la ei. Au vrut să scoată legea mai bine, de 
modificare, dar se pare că n-a ieşit, în sensul că să rămână să-i plătească angajatorul, 
adică noi. Pentru că actualul Cod al Muncii spune că atunci când eşti detaşat, te 
plăteşte cel la care eşti detaşat. Şi pornind de la faptul că au şi bani, au zis să-i plătim 
noi. Dar nu se poate ca o instituţie să-i facă pontajele, să-i acorde sporurile, să-i acorde 
ore suplimentare şi să vină la plată la noi. Şi de o săptămână am avut schimb de hârtii, 
cu Bucureşti-ul, cu domnul Arafat am vorbit de două ori. În final, joi, I.T.M. Arad ne-a 
răspuns în scris, că avem noi dreptate, se aplică Codul Muncii şi trebuie dânşii să facă 
plata. Noi le punem şi banii înapoi. Singura problemă că au venit de la minister, 
exerciţiul bugetar, nu ştiu cum acolo, pe Primărie, şi trebuie să-i schimbe, să le dea ok-
ul să facă plata. Aceasta a fost ultima dicuţie de ieri.  
Dl. Costea: - Ştiu că problema aceasta este ţinută între DSP şi Primărie… 
Dl. primar: - Hai să terminăm şi mai vorbim după aia! 
Dl. Costea: - O singură întrebare mai am – În cazul în care DSP-ul …. 
Dl. Bognar L: - Reveniţi după, haideţi să terminăm, în calitatea mea de preşedinte, nu 
vă supăraţi, haideţi să terminăm şi după aceea intrăm în discuţii! Bine. Mulţumesc. Să 
trecem la vot.  
(n.n. în acest moment se desfăşoară procedura votului secret pentru cel de-al doilea 
post de viceprimar). 
Dl. Bognar L: - Avem buletinle de vot. O să-i invit pe colegii consilieri: Doamna Aur 
Csilla, vă rog! Domnul Bîlcea, vă rog!  Subsemnatul (Bognar Levente). Domnul 
consilier Buruc, vă rog! Domnul consilier Buruc Cosmin Alexandru! 
Dl. primar: - Acum patru ani, când s-a votat, ca să mai zâmbim, domnul Buruc era 
şchiop, accidentat la un picior, domnul Bognar de celălalt. Unul de dreptul şi unul de 
stângul. Şi până mergeau să voteze…Am glumit noi atunci că sunt persoane cu 
dizabilităţi, dar se completează. Bine că acum sunt mai sprinteni!  
Dl. Bognar L: - Da. Mulţumim pentru aprecieri. Domnul consilier Cheşa. 
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Dl. primar: - Ca să dau din casă - domnul Bognar zice: “cred că unele au ieşit din 
perioada de garanţie, unele piese de la corp!”.  
Dl. Bognar L: - Domnul consilier Costea Ioan Cătălin, vă rog! Domnul consilier 
Curcanu Dorian Florin! Domnul consilier Faur Lazăr! Domnul consilier Fordon Decebal 
Ciprian! Domnul consilier Galea Cristian Aurel! Domnul consilier Ilioni Florin! Domnul 
consilier Korodi Dan Andrei! Domnul consilier Mariş Florin! Domnul consilier Mayer 
Siegfrid! Domnul consilier Meszar Alexandru! Doamna consilier Naaji Antoanela 
Luciana! Domnul consilier Paşca Mihai! Urmează domnul consilier Stana Florin 
Sebastian! Domnul consilier Vlad Codrin Dacian! Urmează domnul consilier Vlad 
Sergiu Cosmin! Doamna consilier Vornicu Dorina! Doamna consilier Waas Liliana! Vă 
mulţumesc. Vă rog, Comisia de numărare a voturilor!  
 

P A U Z Ă 
(n.n. în acest moment are loc numărarea voturilor pentru  

cel de-al doilea post de viceprimar) 
 

Dl. Bognar L: - Vă rugăm să luaţi loc. Vă rugăm, doamna preşedinte a Comisiei de 
validare, să daţi citire rezultatului votului! 
Dna Vornicu D: - Astăzi, 18 decembrie 2020, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului 
Local al Muncipiului Arad, Comisia de validare a rezultatelor votului secret pentru 
perioada mandatului 2020-2024, desemnată prin Hotărârea Consiliului Local al 
Muncipiului Arad nr.475/2020, a exercitat sub responsabilitatea sa operaţiunile privind 
votul secret, desfăşurat cu privire la alegerea viceprimarilor municipiului Arad, pentru 
mandatul 2020-2024. Comisia a consemnat următoarele rezultate pentru votul acordat 
celui de-al doilea loc de viceprimar: consilieri prezenţi la şedinţă – 23, buletine de vot 
distribuite – 23, consilieri care s-au abţinut de la vot şi au anunţat - 0, voturi nule – 13, 
domnul Stana Florin a obţinut 7 voturi, domnul Cheşa Ilie - 3 voturi. Nu avem cel de-al 
doilea viceprimar! 
Dl. primar: - Mulţumesc frumos. O completez eu pe doamna preşedinte. Voturile minim 
necesare pentru ca un candidat să poată deveni viceprimar sunt 12. Neîntrunindu-se 
acest număr, înseamnă că niciunul dintre candidaţi nu a fost votat. Dacă-mi permiteţi 
aşa, într-un spirit mai relaxat, eu v-am întrebat dacă doriţi să propun, pentru că aţi 
văzut că ceea ce am propus a fost validat de către dumneavoastră ca viceprimar. Şi, în 
al doilea rând, din 27 septembrie până astăzi am avut la Arad un proiect pilot – cum 
poate funcţiona o primărie fără viceprimari, de astăzi, intrăm în al doilea proiect pilot – 
cum funcţionează doar cu un viceprimar. Deoarece doi colegi ai nostri vor merge în 
Parlament, poate trag nişte concluzii şi ne trezim cu o lege, care va spune câţi 
viceprimari sunt necesari la un municipiu. Evident, am trecut peste partea mai relaxată. 
Îl felicit pe domnul Faur pentru voturile primite. Îi felicit pe toţi cei care au intrat în 
competiţie. Organizatoric, cu siguranţă, o şedinţă va mai fi necesară în acest an, să 
vedem când. Încercăm să n-o punem nici de Crăciun, nici chiar de, am păţit altădată, în 
31 decembrie, deşi anul acesta nu prea sunt concedii, vacanţe, dar, cât de cât 
încercăm să respectăm.  

S-a adoptat Hotărârea nr. 540 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Se revine la punctul Diverse 
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Dl. primar: - Domnule preşedinte, dacă mai sunt alte probleme, vă rog, că mai aveaţi 
la “Diverse”, vă rog, foarte scurt şi să încheiem, că a fost o şedinţă foarte lungă! Vă 
mulţumesc! 
Dl. Bognar L: - Da. I-am întrebat mai înainte pe domnii consilieri dacă doresc, pe scurt, 
având în vedere că suntem înainte de sărbători. 
Dl. Costea: - Ţinând cont că suntem în 18 decembrie, în 7 zile este Cărciunul, colegii 
mei şi angajaţii Primăriei, cadrele medicale, care sunt acum, în prima linie, cu Covid, nu 
au salariul plătit pe această lună. DSP-ul se distantează oarecum, de la această plată. 
În cazul în care ei nu au capacitatea morală să plătească acestor colegi, să le 
plătească salariul pe această lună, Primăria, ştiu că nu are cadrul legal, va face tot 
posibilul în aşa fel încât Primăria să le ofere acestor angajaţi, practic, angajaţilor 
primăriei, să le ofere salariul pe această lună? Astfel încât aceste sărbători să fie 
pentru ei sărbători suportabile.  
Dl. primar: - Sigur! V-am spus că, aţi văzut că, deşi nu ar fi treaba mea, m-am implicat, 
cunoscând în detaliu problema. Ieri, când au fost ultimele discuţii, până la nivel de 
Ministrul Sănătăţii, s-a trimis de către DSP o solicitare din care cont să poată să facă 
plăţile şi urma doar să primească un răspuns scris, un ok, de acolo. Deci, sunt într-un 
permanent contact cu ei. Ne-am străduit să păstrăm un echilibru. Era o variantă să nu-i 
mai detaşăm, blocam vama, am dat şi detaşările în continuare. Sunt convins că până la 
urmă ne punem de acord cu autorităţile şi uite, acum am trecut de pasul, că i-am 
convins, să spunem, după ce au primit adresa de la muncă, de la ITM, că este obligaţia 
lor, conform Codului Muncii, să facă plăţile, este doar strict tehnic – economic, din ce 
am vorbit, ieri, cu directorul Timiş, eu sper că o rezolvăm.  
Dl. Costea: - Ok. Vă mulţumesc! 
Dl. primar: - Mulţumesc!  
Dl. Bognar L: - Da. Vă rog, dacă mai sunt alte, da, vă rog, domnule consilier! 

3 
Dl. Bîlcea O: - Vă mulţumesc, domnul Bognar! Doamnelor şi domnilor consilieri, aş 
începe această intervenţie prin a-l felicita pe domnul Lazăr Faur, prin a felicita o nouă 
majoritate în consiliul local, pentru că, aşa cum se discuta aici, nu poate funcţiona 
primăria fără doi viceprimari. Astăzi avem unul. Eu sper că în următoarea perioadă se 
va ajunge la un consens şi pentru cel de-al doilea viceprimar. Dar pentru binele 
arădenilor şi pentru continuarea proiectelor Aradului, avem nevoie de o majoritate 
stabilă, iar astăzi a fost un prim pas în care o majoritate formată din PNL, PMP şi 
UDMR a funcţionat. Bineînţeles, intervenţia mea se referă şi la o demisie, pentru că în 
6 decembrie, prin votul şi încrederea arădenilor, începe o nouă etapă în viaţa mea 
politică şi profesională, pentru că voi reprezenta Aradul în Parlamentul României. Nu 
aş vrea să vorbesc despre ce înseamnă să fii parlamentar, pentru că de acum voi 
începe, ci aş vrea să vă spun despre onoarea de a fi consilier- am fost consilier local în 
perioada 2012-2016, dar şi consilier judeţean şi vicepreşedinte al Consiliului Judeţean 
Arad în perioada 2016-2020. Nu este simplu să faci parte dintr-un for legislativ local, 
trebuie să ai curajul să-ţi asumi o prioritate în timpul tău liber, o prioritate pentru a 
continua şi a da un imbold proiectelor Aradului. Acest mandat este unul dificil, 2020-
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2024, pentru că România şi Aradul se confruntă cu trei crize: criza pandemică, criza 
economică, dar şi o criză socială, pentru că atunci când apar aceste probleme, criza 
socială este prezentă. Primăria Arad şi dumneavoastră, consiliul local, aveţi enorma 
responsabilitate de a implementa, poate, cele mai mari proiecte ale Aradului de după 
Revoluţie. Primăria Arad este partener pentru construirea drumului expres Arad-
Oradea. Primăria Arad a semnat un memorandum de modernizare a Cetăţii Aradului, 
în valoare de 80 de milioane de euro, Primăria Arad a semnat deja un proiect european 
de construire a unui pod peste Mureş, pe strada Andrei Şaguna, iar următoarea 
perioadă va fi şi mai dificilă, pentru că România a reuşit, prin negocierile purtate, să 
acceseze, în următorii 7 ani,  80 de miliarde de euro.  Iar toate aceste proiecte vor intra 
în consiliul local. Este o repsonsabilitate mare, este nevoie de a lua  decizii, dar mai 
ales este nevoie de curaj de a sta în faţa arădenilor. Spun la final un singur lucru – voi 
rămâne partenerul arădenilor, voi rămâne partenerul Primăriei Arad, dar şi al Consiliului 
Judeţean, pentru că este nevoie de dezvoltare. Mesajul tuturor românilor a fost clar – 
acum, mai mult decât oricând, dezvoltarea României este importantă, iar pentru acest 
lucru trebuie să continuăm. Vă mulţumesc mult şi sunt ferm convins că indiferent unde 
ne va poziţiona viaţa, vom reuşi să aducem un plus Aradului. Sărbători fericite! Numai 
de bine! (n.n. sala aplaudă).  
Dl. Bognar L: - Da. Domnul consilier! 

4 
Dl. Stana F: - Mulţumesc. Am primit o sesizare din partea unei persoane, care 
locuieşte pe strada Tarafului, probabil este vorba de blocurile sociale şi că are gradul II 
de handicap - ar dori, dacă se poate, să primească locuinţă la parter, spune că a făcut 
cererea, cei de la Departamentul Fond Locativ sau spaţii locative se pot ocupa, să 
verifice, aşa sunt? Şi dumnealui spune că sunt două apartamente disponibile în blocul 
unde locuieşte. Numele este Măciucă Ioan.  

Dl. primar: - Bine. Încercăm şi verificăm, numai să se încadreze, că ei, de obicei…. 
Dl. Stana F: - Sigur! Mulţumesc frumos! 
Dl. primar: - Mulţumim frumos! 

5 
Dl. Vlad S: -Şi eu aş dori să anunţ demisia din consiliul local, în urma validării 
rezultatelor alegerilor din 6 decembrie, părăsesc Consiliul Local, voi continua 
activitatea la Senatul României. Le mulţumesc tuturor colegilor şi de la mine din partid 
şi de la celelalte partide pentru foarte buna colaborare pe care am avut-o, atât în 
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comisii,  cât şi în plen. Chiar dacă voi pleca, voi rămâne partaner atât al Consiliului 
Local, cât şi al Primăriei, cât şi al Consiliului Judeţean, pentru că eu acolo voi 
reprezenta arădenii. Vă mulţumesc pentru colaborare. Succes dumneavoastră şi 
succes nouă, tuturor!  
Dl. primar: - Bun. Haideţi să vedem cine mai doreşte? Că, la final, doreşte şi domnul 
Faur să spună câteva cuvinte. Dar v-aş ruga să concentrăm, că deja… 
Dl. Bognar L: - Domnul Meszar! 
Dl. Meszar A: - Mulţumesc mult. Doresc să mulţumesc Direcţiei de Asistenţă Socială 
Arad, în numele colegilor, pentru cadoul pe care ni l-au oferit! Mulţumim mult. Şi, dacă 
tot suntem la capitolul “Demisii” doresc şi eu, cum am promis şi când am participat în 
campanie, doresc să renunţ la funcţia de consilier local. Le mulţumesc colegilor care 
m-au acceptat şi pentru micile probleme pe care le-am creat, le cer scuze. Mulţumesc. 
Sărbători fericite şi La Mulţi Ani!  
Dl. Bognar L: - Urmează acum să vă aplaudăm şi pe dumneavoastră, dar nu pentru 
această declaraţie, ci vreau să spun,  sunt sincer, încerc să fiu sincer – suntem, mă 
rog, în perioada când în Arad şi noi am ieşit cu un gând, ca să schimbăm ceva în Arad 
şi spiritul a fost unitatea tuturor, indiferent de etnie, religie, am fost împreună. Cred că, 
după alegeri, acesta ar trebui să fie mesajul pe care ar trebui să-l transmitem, să-l 
trăim. Eu, ca şi preşedinte de şedinţă, urmez după 24 de ani de experienţă. Cu domnul 
Meszar nu am discutat înainte, dar trebuie să accept voinţa fiecăruia. Că eu cred că de 
aceea suntem consilieri, ca să avem şi o opţiune. Aceasta este democraţia: libertatea 
cuvântului, libertatea exprimării şi libertatea gândirii. Mă rog, multe lucruri şi multe 
idealuri nu s-au împlinit în aceşti 30 de ani. Mă rog, eu am încercat să lucrez în direcţia, 
cum le-am spus şi colegilor, în aceşti patru ani, ca să mergem spre o democraţie – 
primul primar ales, regretatul domn Moisescu, Cristian Moisescu, s-a primit, în sfârşit, 
numele unei străzi, este recunoscut. Problema noastră – aş vrea să felicit colegii 
parlamentari noi, dar aţi văzut, cu colegii cu care am lucrat, cum am spus,  de 24 de ani 
în adminsitraţia locală, inclusiv la Prefectură, noi lucrăm cum sunt legile! Deci, 
administraţia nu poate să fie bună, aici mă refer şi la colegii din executiv, dacă legile nu 
sunt bune, să nu zic proaste, proaste, că nu vreau să fiu negativist. Şi astăzi, vrem să 
mărim zona verde, nu putem. Vrem să facem bine, vrem să creăm un habitat mai bun, 
ca standardul de viaţă şi calitatea vieţii să fie mai ridicate. Sper că vom găsi soluţii la 
nivel legislativ, să putem lucra spre binele cetăţenilor. Şi pe de altă parte, poate anul 
care vine, să găsim şi formula de a putea lucra împreună, aşa cum fiecare, la rândul 
nostru ne-am asumat, când am primit un vot, ca să lucrăm pentru cetăţenii Aradului. 
Mulţumesc. Da. Vă rog, domnule viceprimar, vă rog! 

6 
Dl. Faur L: - Doamnelor şi domnilor, astăzi mă întorc în administraţie, după aproape 20 
de ani. În tinereţe am lucrat în adminsitraţie mai bine de 10 ani. Mulţumesc colegilor 
mei pentru încrederea pe care mi-au acordat-o. Voi face echipă cu Călin Bibarţ, 
Primarul Municpiului Arad, pentru proiectele Aradului, pentru dezvoltarea Aradului şi voi 
fi alături de echipa de consilieri ai Partidului National Liberal, în primul rând, dar vreau 
să vă spun tuturor că veţi găsi în mine un partener deschis şi loial pentru tot ce 
înseamnă binele cetăţenilor, pentru că plec de la convingerea sinceră că 
dumneavoastră, cu toţii, indiferent de partidul de unde veniţi, sunteţi oameni de bună- 
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credinţă, care aţi venit în Consiliul Local al Municipiului Arad pentru a pune umărul la 
dezvoltarea comunităţii noastre. Voi rămâne, de asemenea, un om de dialog şi cu 
cetăţenii Aradului, aşa cum am fost în toată perioada când am lucrat în presă şi, mai 
apoi, în zona privată. Sper să ne ajute Dumnezeu să facem tot ce ține de noi şi de 
puterile noastre pentru binele Aradului. Vă doresc toate cele bune şi Sărbători fericite! 
(n.n. sala aplaudă). 
Dl. primar: - Vă mulţumim. Crăciun Fericit, dacă nu ne mai întâlnim şi sănătate tuturor!    
Dl. Bognar L: - Crăciun fericit! Declar şedinţa de astăzi închisă!  
   
(n.n. şedinţa s-a încheiat la ora 13,21). 
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